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   Kommunfullmäktige 
 
 

Instruktioner till valda ombud inför 2017 års 
bolagsstämmor 
 
Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträde 2016-12-12 och Kommunfullmäktige 
2017-01-26 att utse ombud och ersättare för dessa vid kommande bolagsstämmor för 
tiden intill 2017 års utgång. Inför förestående bolagsstämmor i av kommunen hel- 
och delägda bolag skall Kommunstyrelsen även uppdra åt utsedda ombud att rösta i 
ett antal frågor. 
 
Instruktionerna i detta ärende gäller respektive hel- och delägda bolags årsstämmors 
beslut om fastställande av resultat- och balansräkning, disposition av bolagets resultat 
enligt den fastställda balansräkningen och ansvarsfrihet för VD och styrelse.  
 
Instruktionerna gäller, i förekommande fall, även anmälan av Kommunfullmäktiges 
val av nya styrelseledamöter och lekmannarevisorer, samt val av revisorer samt fast-
ställande av arvode till styrelsen och revisorer.   
 
Ombudet föreslås även erhålla uppdrag att företräda ägaren avseende 
Kommunfullmäktiges, vid varje tid, fattade beslut om ändring av bolagsordning samt 
antagande av ägardirektiv.  
 
Slutligen föreslås att ombudet får i uppdrag att rösta i enlighet med av 
Kommunfullmäktige beslutat ställningstagande i de frågor som underställts 
fullmäktige till följd av att de är av principiell betydelse eller av större vikt. 
 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslås besluta att följande, för tiden intill 2017 års utgång,  
ska gälla som instruktion för ombud vid bolagsstämmor i av kommunen hel-  
och delägda bolag;  
 
  

2017-02-27  Dnr 2017/KS0196 107

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige
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Som instruktion för samtliga ombud ska gälla  
 

1. att ombudet ska anmäla Kommunfullmäktiges val av nya styrelseledamöter 
och lekmannarevisorer, 

 
2. att ombudet får i uppdrag att fastställa arvode åt styrelsen och revisorerna i 

enlighet med Kommunfullmäktiges aktuella beslut om ersättning till kommu-
nens förtroendevalda, 

 
3. att ombudet får i uppdrag att rösta för att bolagsstämman antar de av Kom-

munfullmäktige för varje tid fattade beslut om ändring av bolagsordning och 
antagande av ägardirektiv,  

 
4. att ombudet får i uppdrag att rösta i enlighet med av Kommunfullmäktige 

beslutat ställningstagande i de frågor som underställts fullmäktige till följd av 
att de är av principiell betydelse eller av större vikt, 

 
5. att ombudet får i uppdrag att, vid kommande årsstämma 2017, rösta i enlighet 

med av revisorerna tillstyrkta förslag beträffande; 
 
  

 fastställande av resultat- och balansräkningen,  
 disposition av bolagets vinst eller förlust enligt den 

fastställda balansräkningen, 
 ansvarsfrihet åt styrelseledamöterna och verkställande 

direktören för 2016 års förvaltning. 
 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Fastställa instruktioner till valda ombud inför 2017 års bolagsstämmor enligt upprättat 
förslag. 
 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Ulf Olsson 
Kommunstyrelsens ordförande 
 
    Svante Stomberg 
    Kommunchef 
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   Kommunfullmäktige 
 
 

Revidering av bolagsordning för Boras Waste 
Recovery AB 
 
Bakgrund 
Fullmäktige beslutade i augusti 2013 att Borås Energi och Miljö AB (BEMAB) skulle bilda ett 
dotterbolag, Boras Waste Recovery AB (BWR), och det fastställdes även bolagsordning och 
ägardirektiv för BWR. Under 2015 reviderades båda bolagens styrdokument i syfte att skapa 
en större tydlighet i ägarstyrningen av bolagen.  
 
Ytterligare behov av att utreda syfte, finansiering och organisation har medfört att BWR in-
gått som en del i Borås Stads översyn i samband med omorganisationen 2017. Utredningen 
om BWR har genomförts under ledning av kommunchefen. Beredningen har inkluderat sam-
tal med VD och presidie i BEMAB och BWR samt med företrädare för Högkolan i Borås, 
SP/Rise och Borås Science Park. Löpande avstämning har skett med Kommunstyrelsens 
presidie, och därefter har den i omorganisationen utsedda politiska styrgruppen tagit ställning 
i frågan.  
 
Utredningen 
Den politiska styrgruppen framhåller vikten av att verksamheten i BWR fortsätter. Fokus bör 
ligga på ICLD-projekt och andra bidragsstödda utvecklingsprojekt, och verksamheten ska ha 
ett Boråsperspektiv. Målet är även fortsättningsvis, förutom spridning av BWR: s och BE-
MAB: s know-how, att den ska gynna en utveckling av kompetensen och egna idéer i moder-
bolagets ordinarie verksamhet. Några ändringar i ägardirektiven behöver därför inte göras. 
 
I utredningen av en framtida hantering och arbetssätt för Boras Waste Recovery framgår att 
den inbördes relationen mellan moder och dotter behöver förtydligas. BWR föreslås organisa-
toriskt kvarstå som ett dotterbolag till BEMAB, men med en minskad styrelse. I likhet med 
övriga dotterdotterbolag i stadshuskoncernen föreslås en liten styrelse nära kopplad till sitt 
moderbolags styrelse, för en tydlighet i ägarstyrningen. Styrelsen föreslås bestå av fyra leda-
möter, BEMAB: s presidie (ordförande samt 1:e och 2:e vice ordförande) samt VD i BE-
MAB: Inga ersättare föreslås till styrelsen.  
 
Det ursprungliga partnerskapet mellan Borås Stad/Borås Energi och Miljö AB, SP/Rise och 
Högskolan i Borås behöver utvecklas och förstärkas för att det framtida arbetet med Waste 
Recovery ska bli lyckat. Genom den minskade styrelsen i BWR förlorar SP/Rise och Högsko-
lan sin styrelserepresentation. Istället bör partnerskapet kunna stärkas genom en utveckling av 
innovationsplattformen Borås Science Park. Förutom parterna ovan bör även VGR involve-
ras som en aktiv aktör. En viktig inledande uppgift för den nya styrelsen i BWR blir att samla 
parterna för samråd, i syfte att arbeta fram ett samarbetsavtal parterna emellan. 
 
BWR finansieras främst genom de bidrag och projektmedel som erhålls för projekt som bola-
get deltar i. Detta täcker dock inte bolagets samtliga kostnader. För att bolaget ska ha förut-
sättning att bedriva sin verksamhet långsiktigt krävs en tydlig finansiering.  
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Kommunfullmäktige beslutar årligen om avkastnings- och resultatkrav för kommunens bolag, 
och får till kommande beslut ta med sig frågan om BWR: s finansiering. Utgångspunkten bör 
vara att BEMAB erhåller koncernbidrag från Borås Stadshus AB motsvarande den finansie-
ring som beslutas om för BWR. 
 
Kommunstyrelsens bedömning 
Kommunstyrelsen delar den politiska styrgruppens bedömning. BWR kan fortsätta vara ett 
dotterbolag till BEMAB, och ska fokusera på ICLD-projekt och andra bidragsstödda utveckl-
ingsprojekt. Detta överensstämmer med befintliga ägardirektiv, så någon ändring av dessa 
behöver inte göras. Kommunstyrelsen framhåller vikten av att BWR arbetar för ett förstärkt 
partnerskap. Bolagsordningen för Boras Waste Recovery AB ändras avseende styrelsens ut-
formning, så att styrelsen består av 4 ordinarie ledamöter och inga ersättare.   
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Styrelsen i Boras Waste Recovery AB ska bestå av fyra ordinarie ledamöter och inga ersät-
tare. Ändringen förs in i bolagsordningen.  
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Ulf Olsson 
Kommunstyrelsens ordförande 
 
    Magnus Widén 
    Ekonomichef 
 
 
 

 
 
 
Avd: Ekonomistyrning 
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   Kommunfullmäktige 
 
 

Budget och verksamhetsplan 2017 för Borås-
regionen Sjuhärads kommunalförbund 
 
Direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund har den 9 december 
2016 för egen del antagit samt översänt förbundets budget och verksamhetsplan för 
år 2017 till medlemskommunerna för godkännande.  
 
Medlemsavgiften för år 2017 är beslutad till 78 kr/invånare, vilket är en höjning från 
år 2016 med fem kronor. Medlemsavgiften för Varbergs kommun ligger oförändrad 
på 11 kr/invånare. Anslag för tilldelning av tillväxtmedel ligger liksom tidigare år på 
17,5 mnkr varav medlemskommunerna skjuter till 8 mnkr och Västra Götalandsreg-
ionen står för resterande belopp. 
 
Navet och Medarbetarcentrum förs som egna resultatenheter och verksamheterna 
bedrivs inom ramen för de nyttjande kommunernas ersättningar och andra intäkter. 
Avgifterna räknas upp med ett index på 2,5% och för 2017 är beslutade avgifter för 
Borås del 1 415 193 kr till Medarbetarcentrum och 5 610 338 kr till Navet. 
 
Förbundet budgeterar ett nollresultat med en budgetomslutning för förbundets bas-
verksamhet på 20 181 397 kronor, varav 8 000 000 är finansiering tillväxtmedel. Målet 
med ca 4 000 tkr i eget kapital kvarstår. 
Budgetomslutningen för Medarbetarcentrums verksamhet är 2 800 000 kr och för 
Navet 17 219 389 kr. 
 
Budget och verksamhetsplan för Närvårdssamverkan och Business Region Borås, 
BRB, kommer att behandlas vid Direktionens sammanträde 2017-02-24. 
 
  

2 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds budget och verksamhetsplan för år 2017    
godkänns  
 
 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
Ulf Olsson 
Kommunstyrelsens ordförande 
 
    Magnus Widén 
    Ekonomichef 
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   Kommunfullmäktige 
 
 

Budget och verksamhetsplan 2017 för Borås-
regionen Sjuhärads kommunalförbund 
 
Direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund har den 9 december 
2016 för egen del antagit samt översänt förbundets budget och verksamhetsplan för 
år 2017 till medlemskommunerna för godkännande.  
 
Medlemsavgiften för år 2017 är beslutad till 78 kr/invånare, vilket är en höjning från 
år 2016 med fem kronor. Medlemsavgiften för Varbergs kommun ligger oförändrad 
på 11 kr/invånare. Anslag för tilldelning av tillväxtmedel ligger liksom tidigare år på 
17,5 mnkr varav medlemskommunerna skjuter till 8 mnkr och Västra Götalandsreg-
ionen står för resterande belopp. 
 
Navet och Medarbetarcentrum förs som egna resultatenheter och verksamheterna 
bedrivs inom ramen för de nyttjande kommunernas ersättningar och andra intäkter. 
Avgifterna räknas upp med ett index på 2,5% och för 2017 är beslutade avgifter för 
Borås del 1 415 193 kr till Medarbetarcentrum och 5 610 338 kr till Navet. 
 
Förbundet budgeterar ett nollresultat med en budgetomslutning för förbundets bas-
verksamhet på 20 181 397 kronor, varav 8 000 000 är finansiering tillväxtmedel. Målet 
med ca 4 000 tkr i eget kapital kvarstår. 
Budgetomslutningen för Medarbetarcentrums verksamhet är 2 800 000 kr och för 
Navet 17 219 389 kr. 
 
Budget och verksamhetsplan för Närvårdssamverkan och Business Region Borås, 
BRB, kommer att behandlas vid Direktionens sammanträde 2017-02-24. 
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Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds budget och verksamhetsplan för år 2017    
godkänns  
 
 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
Ulf Olsson 
Kommunstyrelsens ordförande 
 
    Magnus Widén 
    Ekonomichef 
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                                                                PROTOKOLLSUTDRAG                 

                                                                      Sammanträdesdag 2016-12-09 
   
 
§ 83            Budget och verksamhetsplan 2017   

  
Medlemsavgiften för år 2017 är beslutad till 78 kr/invånare varav 41 kronor 
för finansiering av basverksamhet och 37 kronor är för finansiering av     
tillväxmedel. Medlemsavgiften för Varbergs kommun ligger oförändrad på 11 
kr/invånare. Budgetomslutningen för förbundets basverksamhet år 2017 är 20 
181 397 kr varav 8 000 000 är finansiering tillväxtmedel. Målet med ca 4 000 
tkr i eget kapital kvarstår. Anslag för tilldelning av tillväxtmedel ligger som 
tidigare år på 17,5 mkr varav medlemskommunerna skjuter till 8 mkr och 
Västra Götalandsregionen står för resterande belopp.  
 
Budgetomslutningen för Medarbetarcentrums verksamhet är 2 800 000 kr år 2017.  
Budgetomslutningen för Navets Science center är 17 217 389 kr år 2016.  
 
Budget och verksamhetsplan för Närvårdssamverkan och Business Region 
Borås, BRB, kommer att behandlas vid Direktionens sammanträde 20170224.  

  
Direktionen beslutar  
  

att för egen del anta budget och verksamhetsplan för år 2017 samt översända 
densamma till medlemskommunerna för godkännande.  

 
 
 
Vid protokollet  
 
Lena Brännmar 
Förbundsdirektör  
 
 
Justerat av  
Ulf Olsson  Tomas Johansson   
Ordförande 
    
 
Justeringen tillkännagiven den 22 december 2016 enligt anslag   
 
Rätt utdraget betygar: Lena Brännmar  
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Inledning 
Sjuhärads kommunalförbund bildades 1999 och är ett politiskt styrt samverkansorgan för 
kommunerna Bollebygd, Borås, Herrljunga, Mark, Svenljunga, Tranemo, Ulricehamn och 
Vårgårda. Varbergs kommun är adjungerad till förbundet enligt särskilt avtal. Förbundet är ett 
offentligrättsligt organ utifrån kommunallagen. Verksamheten grundar sig på förbundsordningen 
som beslutats av medlemskommunerna.  
 
Kommentarer om budget 2017  
Medlemsavgiften för år 2017 är beslutad till 78 kr/invånare varav 41 kronor för finansiering av 
basverksamhet och 37 kronor är för finansiering av tillväxmedel. Medlemsavgiften för Varbergs 
kommun ligger oförändrad på 11 kr/invånare. Budgetomslutningen för förbundets 
basverksamhet år 2017 är 20 181 397 kr varav 8 000 000 är finansiering tillväxtmedel. Se bifogad 
budget, bilaga 1. Målet med ca 4 000 tkr i eget kapital kvarstår. Anslag för tilldelning av 
tillväxtmedel ligger som tidigare år på 17,5 mkr varav medlemskommunerna skjuter till 8 mkr och 
Västra Götalandsregionen står för resterande belopp. 
  
Budgetomslutningen för Medarbetarcentrums verksamhet är 2 800 000 kr år 2017. Se bifogad 
budget, bilaga 2. 
Budgetomslutningen för Navets Science center är 17 217 389 kr år 2016. Se bifogad budget, 
bilaga 3. 
  
Övergripande strategiska mål som styr verksamheten 

 
”Att aktivt delta i arbetet för att Sjuhärad/Boråsregionen skall vara ett  

bra område att bo, arbeta och leva i” 

Och verksamheten når målet genom att: 

”Med tydligt och långsiktigt Sjuhäradsperspektiv skapa gränsöverskridande  
möten för att främja samverkan, innovation och nytänkande” 

Direktionens uppdrag och mål  
Förbundet leds av en Direktion som regleras i Kommunallagen och den av medlemmarna 
antagna förbundsordningen. I Direktionen företräds medlemmarna och dessutom inbjuds som 
adjungerade samtliga partier vilka i hela förbundsområdet uppnått en viss röststyrka och som inte 
annars är företrädda.  
 
Direktionen fastställer organisation för förbundets verksamhet samt delegering av beslut, 
förvaltning och administration. Direktionen beslutar om sina berednings- och andra 
arbetsformer. Direktionen har två beredningar:  

- Beredningen för Hållbar regional utveckling Sjuhärad, BH7 
- Beredningen för Välfärd och Kompetens 

Varje beredning biträds av tjänstemän från förbundskansliet. Två utsedda kommunchefer ska 
medverka i respektive beredning för att knyta beredningarnas arbete närmare den ordinarie 
kommunala verksamheten.  
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I Sjuhärads kommunalförbund styrs även verksamheterna Medarbetarcentrum och Navets 
Science Center utav Direktionen. Navet har en av Direktionen fastställd styrgrupp. Sedan 1 april 
2016 har förbundet fått i uppdrag av medlemskommunerna och Södra Hälso- och 
sjukvårdsnämnden att förvalta Närvårdssamverkan Södra Älvsborg.   
 
Generella uppgifter  
Företräda och samordna medlemskommunerna i arbetet med andra regionala myndigheter och 
organ exempelvis VGR och SKL samt Staten  

• Förankra och informera våra kommuner samt föra deras krav och önskemål kring 
pågående utvecklingsaktiviteter såväl på lokal, regional och nationell nivå  

• Att vara serviceorgan för beredningar och Direktionen. 
 
Arbetsformer  
Förbundets arbetsformer bygger på en generell strategi med politisk dialog och engagemang i 
Direktion och beredningar. Utgångspunkten är att den samverkan som beslutas görs bra och 
helhjärtat.  
 
Förbundet utser också Sjuhäradsrepresentanter i regionala beredningar samt nominerar ledamöter 
till styrelsen för VästKom. Förbundskansliet biträder de politiska organen, och har kontakt 
gentemot kommunala förvaltningar och andra myndigheter och organisationer. Utöver 
basorganisationen finns temporära resurs- och kompetensförstärkningar i särskilda projekt.  
 
Delregional tillväxt- och utvecklingsstrategi  
Utifrån Västra Götaland 2020 – strategi för tillväxt och utveckling i Västra Götaland (VG2020) 
har en delregional strategi för tillväxt och utveckling i Boråsregionen tagits fram. Strategin 
beskriver vilka tillväxtområden som särskilt kommer att prioriteras under 2014 – 2020. 
Dokumentet är antaget av Direktionen för Boråsregionen, Sjuhärads kommunalförbund, den 5 
juni 2014. Tillväxt- och utvecklingsstrategin fungerar som ett ”instrument” för att styra resurser 
mot de prioriterade insatsområdena och även att fungera som ett komplement till övriga 
delregionala styrdokument såsom verksamhetsplan på ett och tre års sikt, delregional kulturplan, 
bland många andra.  
 
Kommunalförbundets verksamhetsplan på tre års sikt  
Direktionen har under hösten 2015 påbörjat framtagande av verksamhetsplan på tre års sikt med 
tydligare fokus och fördjupning inom nedan beskrivna områden. Vilka delmoment som är 
aktuella under år 2017 beskrivs under respektive beredningsområde.    
 

 Välfärd - det kommungemensamma arbetet med flyktingmottagande och integration ska 
stärkas.  

 Kompetens – arbetet med kompetensförsörjning och matchning mellan utbildning och 
arbetsgivarnas behov ska stärkas.  

 Infrastruktur- Kommunalförbundet ska även fortsättningsvis företräda 
medlemskommunerna inom området. Viktigt är att tydliggöra mandatet inför respektive 
uppdrag utifrån ansvar att bevaka, samordna eller driva frågorna inom området 

 Tillväxt och näringsliv – Kommunalförbundet får nytt uppdrag i att samordna nätverket 
för näringslivsansvariga i kommunerna 
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Delägarskap 
Sjuhärads kommunalförbund är delägare till bolaget Gryning Vård AB – ett gemensamt bolag för 
de offentliga sociala institutionerna – hem för vård och boende. Förbundet är också delägare i 
Mediapoolen AB - ett bolag för den gemensamma läromedelsförsörjningen i Västra Götaland, 
exkl. Göteborgsregionen. Till detta finns även VästKom (ideell föreningen - ägd av de fyra 
kommunalförbunden) som främst används för gemensamma frågor inom hälso- och 
sjukvårdsfrågor, regional utveckling samt IT-frågor i kontakterna med Västra Götalandsregionen, 
SKL och Staten. 
 
Verksamhet 2017 

Beredningen för hållbar regional utveckling Sjuhärad (BH7) 
  
Beskrivning  
Boråsregionens verksamhetsområden inom hållbar utveckling innefattar följande uttalade 
ansvarsområden; eSamhälle, infrastruktur, kultur, tillväxtprogramområdet, samhällsbyggnad, 
kollektivtrafikfrågor samt samordning av näringslivs- och EU-frågor. Verksamheten Business 
Region Borås, BRB, startas upp i samband med årsskiftet med egen finansiering om 6 
kr/invånare.  
 
BH7 utgår i sitt arbete att prioritera och vägleda i utvecklingsfrågor från Boråsregionens 
beslutade fokusområden som är utvalda och prioriterade från strategin för tillväxt och utveckling 
i Västra Götaland (VG2020). De utvalda fokusområdena är verktyg för att styra mot den för 
Västra Götaland gemensamma visionen om ”Det goda livet”.  
 
Beredningen består av förtroendevalda från medlemskommunerna och arbetet understöds av 
tjänstemän från förbundskansliet samt av två representanter från kommunchefsgruppen. 
Tillsammans biträder beredningen medlemskommuner och förtroendevalda i regionalt och 
delregionalt utvecklingsarbete inom de uttalade ansvarsområdena. Dessutom bedrivs ett 
omfattande samverkans- och nätverksarbete med exempelvis Västra Götalandsregionen (VGR), 
Trafikverket och Länsstyrelse till stöd för kommunerna.  
 
Uppgift  
Kansliets uppgift inom beredningen är att verkställa de uppdrag som ges politiskt till kansliet, 
svara på remisser samt förse förtroendevalda med nationell, regional och lokal information och 
kunskap inom de utpekade ansvarsområdena. Kansliet skall närvara och stödja utvalda nätverk 
samt återkoppla information från dessa. Därtill skall kansliet ansvara för praktisk hantering av 
beredningsmöten, vilket inkluderar samordning, förslag till dagordning och framtagandet av 
tillförlitliga underlag för som, efter beredning i BH7, kan lyftas för beslut i Direktionen.  
 
Precisering hur arbetet styrs mot de strategiska målen 
Tydligt och långsiktigt Sjuhäradsperspektiv  
Erfarenhetsutbyte och samordning som sker mellan medlemskommunerna skall gagna invånarna 
i Boråsregionen. Förhållningssättet är att se till delregionens bästa och att främja samverkan 
mellan kommunerna.  
 
Gränsöverskridande möten och samverkan 
Tjänstemännens arbete inom beredningen utgår till stor del i att samordna, delta i och stödja nya 
och etablerade nätverk och samverkansgrupper. Ett arbete som sker på såväl delregional, regional 
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och nationell nivå. Befintliga nätverk och samverkansgrupper mellan medlemskommunerna skall 
bidra till att kommunernas gemensamma erfarenheter, utmaningar, resurser och synpunkter 
tillvaratas och används i möten med beredning och övriga förtroendevalda.  
 
Främja innovation och nytänkande 
Kommunalförbundets övergripande mål är att aktivt delta i arbetet för att delregionen skall vara 
ett bra område att bo, arbeta och leva i. Som ett led i arbetet är omvärldsbevakning en viktig del. 
Beredningen skall bidra till att kunskap och erfarenheter från nationell, regional och lokal nivå 
tillvaratas för att utveckla nya idéer och samverkan inom ansvarsområden. 
 
 
Effektmål 
Beredningens arbete utgår ifrån att bidra till målet att Boråsregionen skall vara en bra plats att bo 
och leva i. Målen är hämtade från såväl Boråsregionens prioriteringar som strategi VG 2020 och 
söker effektmål såsom: 
 
Framtidsbild Boråsregionen Gemensam regional planering för goda 

planeringsförutsättningar för markanvändning 
för ex. bostäder, service- och 
näringslivsverksamheter för hela 
Boråsregionen 
 

Infrastruktur och kollektivtrafik  
 

Väl utbyggd infrastruktur för pendling till och 
från arbete och studier inom delregionen samt 
arbeta för förstoring av 
arbetsmarknadsregionen främst mot 
Göteborg 
 

eSamhälle och eHälsa  Vara väl rustade för att nyttja digital 
kommunikation för förbättrad service till 
invånare och organisationer samt effektiv 
intern ärendehantering 
 

Näringsliv Arbeta för att stärka näringslivet och minska 
arbetslösheten i regionen, både genom att 
stärka existerande företag, stimulera ny-
företagande och genom att locka fler företag 
utifrån att flytta hit och/eller investera här. 

  
 
Viktiga aktiviteter/delmoment  
Nedan redovisas kortfattat de områden som tillsammans med urval av tillhörande aktiviteter 
kommer fokuseras på under år 2017 
   
Område Aktiviteter 
Kollektivtrafik Remisshantering av målen via ”Årlig 

avstämning” i det reviderade 
Trafikförsörjningsprogrammet 
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Samhällsbyggnad Fortsatt arbete med strategiska frågor som är 
viktiga för hela delregionen. Samordning med 
stråksamverkan Göteborg - Borås  
 

Infrastruktur Revidering nationell och regional 
infrastrukturplan kommer vara en 
dominerande aktivitet under året. 
Hantering av remisser inom området och 
genomföra ett flertal s.k. åtgärdsvalsstudier 
tillsammans med VGR och Trafikverket. 
 

Götalandsbanan Fortsatt arbete med markanvändningen kring 
Götalandsbanan och inspel till Trafikverket  
 
 

Tillväxtprogrammet Genomföra en begränsad utlysning av 
tillväxtmedel för enbart kultur- och 
miljöprojekt under första halvåret 2017. 
Måluppföljning och tilldelning av förstudier. 
 
Fortsatt kvalitetsarbete regionalt såväl som 
delregionalt för att ta fram regler, rutiner och 
processer vid tilldelning och bedömning av 
tillväxtmedel. Genomföra en utvärdering av 
strategiska tillväxtprojekt som bedrivits enligt 
avtal 2012-2015.   
 

Kultur  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
EU-samordning 

Fortsätta arbetet med att genomföra och 
förankra Kulturplan för Boråsregionen 
Sjuhärads kommunalförbund 2016-2019. 
Arrangera en temadag för Boråsregionens 
kulturprojekt med syftet att synliggöra 
resultatet av genomförda, pågående och 
blivande kulturprojekt i Boråsregionen samt 
utbyta erfarenheter för att effektivisera och 
utveckla kultursamverkan. 
 
Företräda och samordna 
medlemskommunerna i arbetet med andra 
regionala myndigheter och organisationer 
kring internationella frågor. Förankra och 
informera våra kommuner samt föra deras 
krav och önskemål kring pågående 
utvecklingsaktiviteter såväl på lokal, regional 
och nationell nivå. 

  
eSamhället Att genom den gemensamma satsningen 

kallad E-kontoret stödja kommunerna i deras 
digitaliseringsarbete. Arbetet kommer att utgå 
från den handlingsplan som framarbetats av 
eLedningsrådet. 
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Näringsliv Att genom Business Region Borås (BRB) 

bygga upp en struktur för att samordna 
medlemskommunernas gemensamma arbete 
med näringslivsfrågor exempelvis inom 
etablering av nya företag 

  
  

Beredningen för Välfärd och Kompetens  
 
Beskrivning  
I beredningens ansvarsområde inom välfärdsområdet ingår äldreomsorg, funktionshinder, 
socialpsykiatri, hälso- och sjukvård samt individ- och familjeomsorg.  
 
Inom kompetensområdet har fokus tidigare till största delen varit inriktad på arbetsmarknads-
frågor kopplat till gymnasie- och vuxenutbildningen. Under året kommer kompetensområdet att i 
högre omfattning även inbegripa förskole-/grundskoleverksamheten då ett antal större ESF-
projekt har påbörjats respektive ska startas under våren. 
 
Kommunalförbundet är en part i Närvårdssamverkan Södra Älvsborg. Ett omfattande kontakt- 
och nätverksarbete bedrivs till stöd för kommunerna. För länsgemensamma frågor samarbetar 
länets fyra kommunalförbund genom VästKom. 
 
Uppgift  
Kansliets uppgift inom beredningen är att verkställa de uppdrag som ges politiskt till kansliet 
samt förse förtroendevalda med nationell, regional och lokal information och kunskap inom 
uttalade ansvarsområden. Kansliet skall ansvara för och/eller stödja utvalda nätverk samt 
återkoppla till och från dessa. Därtill ansvara för praktisk hantering av beredningsmöten, vilket 
inkluderar samordning, förslag till dagordning och framtagandet av tillförlitliga underlag, som kan 
lyftas för beslut i Direktionen.  
 
Precisering hur arbetet styrs mot de strategiska målen 
Tydligt och långsiktigt Sjuhäradsperspektiv 
Kunskaps- erfarenhetsutbyte och samordning inom medlemskommunerna skall vara till gagn för 
invånarna inom kommunalförbundets ansvarsområde.  
Den sociala dimensionen är av vikt i planeringen av samhällsinsatser och samhällsplanering och 
kan stödjas genom att identifiera sociala indikatorer som är särskilt betydelsefulla för hållbar 
utveckling och tillväxt.  
 
Samtliga insatser som sker i delregional samverkan kring kompetensförsörjningen har ett tydligt 
framtidsfokus. Inom ramen för de ESF-projekt som har startat och ska iscensättas blir det tydligt 
för fler aktörer inom utbildningssektorn, att även de yngre kommuninvånarna ska ges de bästa 
förutsättningar för att bli medvetna om och intresserade av den arbetsmarknad som erbjuds. 
Collegesamverkan och tvärprofessionella samarbeten ska tillse att kommuninvånarna vill utgöra 
en framtida arbetskraftsresurs i delregionen. 
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Samtliga insatser som sker i delregional samverkan kring kompetensförsörjningen har ett tydligt 
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Collegesamverkan och tvärprofessionella samarbeten ska tillse att kommuninvånarna vill utgöra 
en framtida arbetskraftsresurs i delregionen. 
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Gränsöverskridande möten och samverkan 
Möten i nätverk och samverkansgrupper med andra vårdgivare medverkar till att 
medlemskommunernas gemensamma erfarenheter, problem, resurser och synpunkter tas tillvara 
och används i möten med beredning och övriga förtroendevalda.  
 
Analysarbete utifrån resultat i öppna jämförelser inom olika verksamhetsområden skall kunna 
leda till gemensamma delregionala satsningar.  
 
Liksom utbildnings- och kompetensinsatser måste ses ur ett långsiktigt perspektiv har det blivit 
allt tydligare att utbildningsanordnarna även måste arbeta tvärprofessionellt med omgivande 
aktörer i både Boråsregionen och hela Västra Götaland. Förbundskansliet ska bidra till att initiera, 
samordna och stötta samverkansaktörerna i detta arbete.  
 
Främja innovation och nytänkande 
Kommunalförbundets medverkan bidrar till att kunskap och erfarenheter från nationell, regional 
och lokal nivå tas till vara för att utveckla kvalitet och samverkan inom beredningens samtliga 
områden.  
Under året kommer de insatser som ska drivas med ESF-medel att borga för nya idéer och 
innovativa lösningar för att tillse att våra unga och vuxna ges de bästa förutsättningar att leva och 
verka i Sjuhärad.  
 
För att utveckla och utöka innovation, forskning och nytänkande ska samarbetet inom FoU 
Sjuhärad Välfärd utvecklas.  
 
Effektmål 
Beredningens arbete utgår ifrån att bidra till målet att Boråsregionen skall vara en bra plats att bo 
och leva i. Målen är hämtade från såväl Boråsregionens prioriteringar som strategi VG 2020 och 
söker effektmål såsom: 
 
Kompetensförsörjning 
 
 
 
Skolavhoppen ska minska 
 
 
 
 
Öppna jämförelser  

Utbildningsutbudet ska öka utifrån den  
kompetens som efterfrågas så att denna 
matchning leder till ökad tillväxt. 
 
Antalet unga som väljer att avsluta sina 
gymnasiestudier i förtid ska minska.  
 
Ska leda till utveckling, förbättrad effektivitet 
och kvalitet. 
 

Sociala dimensionen för hållbar utveckling  
och tillväxt 

Genom att räkna med den sociala 
dimensionen i planering av samhällsinsatser 
kan resurser frigöras i form av uteblivna 
kostnader.  
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Viktiga aktiviteter/delmoment  
Nedan redovisas kortfattat de områden som tillsammans med urval av tillhörande aktiviteter som 
kommer fokuseras på under år 2016 
   
Område Aktiviteter 
Hälso- och sjukvård  Medverka vid implementering av det Hälso- och sjukvårdsavtal med 

underavtal, som börjar gälla 2017-04-01, som reglerar hälso- och 
sjukvårdsansvaret mellan Västra Götalandsregionen och kommunerna 
i Västra Götaland. 
 

Närvårdssamverkan  Fortsatt medverkan i Närvårdssamverkan Södra Älvsborg.  
 

Barn och unga  
 
 
 
 
Flyktingmottagning 
och integration 
  

Medverkan vid implementering av Nationell handlingsplan stärkt 
skydd för barn och unga inom den sociala barn- och ungdomsvården. 
Medverkan vid framtagande av nytt inriktningsdokument för 
Ungdomsmottagningar i Västra Götaland 
 
Ett ”advisory board” för samverkan mellan berörda myndigheter ska 
inrättas.   
 

Välfärd övergripande  Delta i utveckling av FoU Sjuhärad Välfärd  
 
Stödja kommunerna i arbetet med det nya avtalet gällande Utväg.  
 
Medverkan vid implementering av nya Nationella riktlinjer och 
utbildningsinsatser inom missbruksområdet och demensområdet. 
  
Fortsatt arbete inom psykisk hälsa, barn- och unga-, funktionshinder- 
och äldreområdet med kvarvarande stimulansmedel. 
 

Kompetensutveckling 
och metodstöd 

Erbjuda kompetensutveckling och metodstöd inom det sociala 
området 
 

Personalförsörjning 
 
 
Stöd kring ny 
lagstiftning 

Erbjuda ett sammanhållande stöd för kommunerna i arbetet med att 
rekrytera och behålla personal inom välfärdsområdet.  
 
Stödja kommunerna i förberedelsearbetet kring Trygg och effektiv 
utskrivning från slutenvård (SOU 2015:12) och Effektiv vård (SOU 
2016:2)   
 

  
ESF-projektet ”En skola för alla”  Genom ESF-projektet ”En skola för 
i samverkan med Fyrbodal och Skaraborg alla” ska de unga som valt att lämna 

gymnasiet med oavslutade studier ges 
möjligheter till fler insatser för att dels 
bidra till ett ökat psykiskt välmående dels 
motivera dem till fortsatta studier eller 
arbete. 
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ESF-projektet ”Vägledning för livet” Projektet, som bedrivs i samverkan med 
Skaraborg och Fyrbodal, ska öka 
intresset för yrkesutbildningar hos 
ungdomar och unga vuxna. Därtill ska 
företrädesvis grundskolorna i Sjuhärad 
arbeta för att vägledningsverksamhet blir 
”hela skolans ansvar”. 

 
ESF-projektet ”Collegesamverkan Västra Götaland” ”Collaprojektet” ska stärka branscherna 

teknik, vård och omsorg samt gröna 
näringar genom att bidra till ökad 
rekrytering och höjd kvalitet på 
collegeutbildningarna. Projektet bedrivs i 
samverkan med Skaraborg och Fyrbodal.  

 
ESF-projektet ”InVäst” Projektarbetet ska bedrivas i 

kommunerna Mark, Herrljunga och 
Vårgårda i samverkan med GR, 
Skaraborg och region Halland. Insatserna 
ska stärka kvaliteten inom Sfi-
verksamheter så att dessa når ökad 
kompetens i sitt arbete att ta emot 
nyanlända. 

 
Kompetensplattformsarbetet Uppdraget för processledaren ska vara 

formulerat för att tillse att det skapas 
ansvarsbärande strukturer för 
matchnings- och kompetensförsörjnings-
behovet. 

 
Vård- och omsorgscollege Sjuhärad Processarbetet som ska leda till lokal 

certifiering under året, ska skapa ökat 
intresse för tvärprofessionell samverkan i 
syfte att få fler unga och vuxna 
intresserade av att utbilda sig, söka arbete 
och trivas med sitt arbete inom vård- och 
omsorgssektorn.   

 
Vuxenutbildning i samverkan (BRVux) I samverkan kommer kommunerna 

genom BRVux att söka de riktade 
statsbidrag som erbjuds för de 
yrkesinriktade skolformerna. Inom 
ramen för Borås Yrkeshögskola 
möjliggörs samverkan mellan 
utbildningsanordnare i delregionerna 
Fyrbodal och Skaraborg. 
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Medarbetarcentrum  

”Kraft till förändring”  
 
Beskrivning    
Medarbetarcentrum är en neutral resurs, som har verkat i tio år med att stödja och utveckla 
medarbetare, chefer och organisationer i medlemskommunerna. Syftet är och har varit sedan 
starten att arbeta hälsofrämjande, förhindra inlåsning och aktivt verka för en lönsam rörlighet. 
Utveckling i arbetssätt, modeller och strategier skall ske fortlöpande. Ytterligare behov har vuxit 
fram, vilket har gjort att en viktig del i arbetet nu är, att jobba med chef- och grupputveckling. 
Syftet är att stärka medarbetare, chef och grupper för att öka hälsa, trivsel och prestation och 
att vara en attraktiv arbetsplats/arbetsgivare. 
  
Uppgift    
Medarbetares och chefers individuella utveckling, möjlighet till frivillig personalrörlighet internt 
eller externt samt frågor som rör kompetens och utveckling. Uppgiften är också att stödja 
förändringsarbete i arbetsgrupper för ökad hälsa, trivsel och prestation. Det unika samarbetet 
bidrar till ökad hälsa, god arbetsgivarepolitik och attraktiva arbetsplatser vilket skapar goodwill 
och mervärde.  En väl fungerande verksamhetsuppföljning inom alla områden ska garantera 
kvalitet av det som levereras.   
 
Precisering hur arbetet styrs mot de strategiska målen 
 
Tydligt och långsiktigt Sjuhäradsperspektiv   
Kärnverksamheten inom Medarbetarcentrum är alltid prioriterad; jobbmatchning och 
reflekterande samtal.  Tilläggstjänster är livs- & karriärplanering, coachande samtal, 
grupputvecklingsuppdrag, ledarskapsprogram och omställningsprogram. För att stärka samverkan 
inom Boråsregionen och Medarbetarcentrum ytterligare är målet att vårda befintliga medlemmar 
och rekrytera fler medlemmar.  På grund av förändring och omställning ses organisation och 
arbetssätt över för att finna en effektiv struktur.  
 
Gränsöverskridande möten och samverkan  
Styrgruppen för Medarbetarcentrum består av medlemskommunernas personalchefer och politisk 
knytning är presidiet i Sjuhärads kommunalförbund. Vi har en facklig referensgrupp för 
information och dialog.  Regelbunden dialog med kommunernas personalenheter kring utbud 
och efterfrågan. Omvärldsbevakning genom deltagande i flera nätverk ex. Riksringen - 
intressenätverk för arbetsgivarringar runt om i Sverige.   
 
Främja innovation och nytänkande  
Utveckling av verksamheten utifrån strategisk dialog med medlemskommunerna och andra 
aktörer. Ledarskapsprogram finns som ett alternativ eller som ett komplement till andra 
chefsutbildningar. En utbildning som bygger på forskning och som i vissa delar är unik. Den 
bygger på Reflektion, feedback, individuellt coachning mot ställda mål i upprättad handlingsplan.     
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Effektmål  
Genom Dialogträffar med kommunernas personalenheter rikta insatser mot behov, utveckling 
och utbud.  
Marknadsföra Medarbetarcentrums verksamhet för ett ökat användande av verksamheten i 
medlemskommunerna men också marknadsföring i icke medlemskommuner.   
Utveckla och genomföra Ledarskapsprogrammet (hälsosamt och effektivt ledarskap) för att 
stärka och utveckla chefernas ledarskap.  
Stärka arbetsgrupper för ökad hälsa, trivsel och prestation i de gruppuppdrag vi har och i de 
grupper där chefer går Ledarskapsutbildningen, och som väljer att också jobba med sin grupp. 
Vara ett stöd och verktyg för arbetsgivarna i arbetet med Organisatorisk och social arbetsmiljö 
för att bidra till ökad hälsa hos medarbetarna i medlemskommunerna.   
 
Viktiga aktiviteter  
Strategisk inriktning 
Medarbetarcentrum är tillgängliga alla arbetsdagar året runt.    
Marknadsföra hur Medarbetarcentrums tjänster kan användas på ett lönsamt sätt.  
Verka för ökad samverkan med medlemskommunerna men också verka för att rekrytera 
ytterligare medlemmar.  
Utveckla och driva Ledarskapsutbildningen. 
Tillföra kunskap och erfarenhetsutbyte genom omvärldsbevakning och nätverk.   
Kontinuerligt både på individ- och gruppnivå inhämta feedback för att utveckla våra tjänster. 
 
Tidplan för aktiviteter  
Marknadsföring av verksamheten kontinuerligt.  
Genomföra nytt vidareutvecklat ledarskapsprogram med introduktion under våren.  
Kontinuerlig Dialog med Personalansvariga och HR-personal under året. 
Kontinuerlig uppföljning genom kontakt och enkäter. 
Regelbundna möten i Styrgrupp. 
 
Hur mäta för att visa på lyckat resultat  
Följa upp aktiviteter och redovisa statistik både på individ- och gruppnivå.    
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NAVET science center  
 
Övergripande uppdrag 
Navet skall vara med och utveckla Sjuhäradsbygden till en attraktiv och konkurrenskraftig region 
med hög utbildningsnivå samt en befolkning med stort intresse för teknik, naturvetenskap och 
matematik.   
 
Navets vision:  
Alla vill veta mer, alla vill vara med och utveckla vårt samhälle 
 
Navets kärnvärde är  
Lusten till lärande  
 
Verksamhetsidé  
Navets främsta verktyg är mötet och i kombination med interaktiva utställningar och   
entreprenöriellt lärande skall Navet ge kunskaper och skapa intresse för naturvetenskap, teknik 
och matematik. Hållbar utveckling, alla tre perspektiven, är grunden i all Navets verksamhet.  
 
Verksamhet 2016-18 övergripande 
Under 2013-14 stärkte Navet sin roll som mötesplats inom teknik, naturvetenskap, matematik 
och hållbar utveckling, såväl lokalt, regionalt som nationellt. Nya utvecklande arbetssätt där de 
entreprenöriella kompetenserna är viktiga, konkretiserades. Navets verksamhet startade med 
fokus på skolan och så ska det även vara i framtiden men Navet har med ökat antal besökande på 
helger och lov stora möjligheter att utveckla kommunikationen med allmänheten. Det arbetet 
intensifieras under 2017.  
 
HELA-Holistiskt entreprenöriellt lärande för alla är en stor satsning 2015 t o m juni 2017 och 
fokuserar på kompetensutveckling av 500 lärare på 23 skolor i Borås, Ulricehamn och Marks 
kommun. 2017 blir ett viktigt år för spridning av erfarenheterna. 
 
Navets internationella kontakter fortsätter utvecklas under året genom fortsatt arbete med  

 EU-projektet 3 D skrivare i undervisningen som vi erhållit medel till att fördjupa  
 Ett aktivt deltagande i internationella konferenser som ECSITE i Portugal, Science on 

stage i Berlin, Världskonferensen i Tokyo 
 framtagning av distansutbildning till Palu i Indonesien 

 
Navet vill utveckla arbetet med nyanlända och erbjuda kommunerna längre utbildningar för den 
målgruppen. Extern finansiering krävs. 
 
Navet – huset 
 Under 2015 skapades en ny avdelning, en plattfom, TESSET.  Det är en plats där många ges 
möjlighet till skapande med olika material och tekniker. Under 2017  möter vi många olika 
grupper och åldrar från såväl skola som allmänhet som får möjlighet att fördjupa sig i 
programmering. 
 
En ny organsiaion för Helg och lovverksamhet med ett större programutbud skapas hösten 2016 
och 2017 blir ett rekordår vad gäller besökare på helger och lov. 
  
En plan för förnyelse av astronomiavdelningen tas fram under 2016 och om finasierineg är klar 
startar ombyggnation 2017. 
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Matematikpalatset ska förnyas och utvecklas och förberedelserna startar läsåret 2016/17 och det 
nya Matematikplatset öppnar 2018. Matematikpalatset ska bli en nationell samlingsplats. 
 
Navet – kompetensutveckling 
De senaste fyra åren har Navet arbetat med många kommuner kring entreprenöriellt lärande.  
Arbetet fortsätter med att sprida de nya arbetssätten och att tydliggöra de entreprenörielle 
lärandet i alla Navets teman. Under 2017 utbildas pedagoger i Härryda kommun. 
 
Navet tar fram en distansutbildning för pedagoger i Indonesien under 2016-17. Utbildningen tar 
sin utgångspunkt i Navets långa erfarenhet av att arbeta med Hållbar utveckling och 
entreprenöriellt lärande.  En amerikansk utbildning som en av Navets pedagoger går februari 
2017 kopplas till insatsen. 
 
Navet söker medel för att titta på möjligheterna att vara med och starta en kommunal skola där 
erfarenheterna från STEPS, Strategiskt Entreprenöriskap i Skolan och HELA, Holistiskt 
engagerande lärande för alla omsätts. 
 
Navet- kompetensutveckling av den egna personalen 

 Kunskaper kring digitaliseringen av skolan och utveckling av TESSET sker under 2017 
 HELA- projektet utbildar pedagogiska personalen våren 2017 
 Utbildning för Navetpedagoger i Virtual Reality verktyg sker januari-februari 2017 
 En veckas utbildning för en Navetpedagog i Hållbar utveckling i Minnesota  

 
Navet - pedagogiskt material 
En helsida i BT var 14e dag med fysik, kemi, biologi och matematik för alla 
Hållbar utveckling och Grön Flagg utbildningar fortsätter 
Lärarhandledning till Tunda&Triton tas fram och prenumerationer säljs. 
Boken Tunda Triton översätts till engelska och presenteras på en europeisk konferens. 
 
 
Resultatmål 2017 
Minst 30 000 elever på teman   
Minst 25 000 besökare på helger och lov   
Minst 2 000 elever på teman i Matematikpalatset  
Minst 1 000 lärarutbildningsdagar inom naturvetenskap och teknik  
Minst 500 lärare på utbildning i matematik  
Minst motsvarande 300 lärarutbildningsdagar för personal i förskolan för att implementera den 
reviderade Läroplanen genomförs.  
Minst 10 arrangemang, event för grupper utanför skolsystemet genomförs.  
Navet bidrar till att minst tio nya skolor/förskolor erövrar utmärkelsen Grön Flagg 
Navet kommer att delta i minst fem nationella och internationella forum 
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Bilaga 1 - Basverksamhet och tillväxtmedel 2017 
 
Rörelsens Intäkter/Inkomster    

1. Intäkter       

Summa 1     20 181 397 
3210 Avgift från förbundsmedlemmar basverksamhet  9 642 428 

3210 Avgift från förbundsmedelmmar Tillväxtmedel 8 093 417 

Fördelningsnyckel Medarbetarcentrum 406 188 

Fördelningsnyckel Närvårdssamverkan  326 424 

Fördelningsnyckel projekt  1 478 940 

Såld tjänst Navet    84 000 

Stråksamverkan    150 000 

Summa Inkomster/intäkter (1) 20 181 397 
      
5011 Lokalhyra   852 000 
5014 Parkeringsplats hyreskostnad 10 080 
5020 Elektricitet  20 000 
5061 Städkostnader  72 500 
5191 Fastighetsskatt  6 700 
5210 Hyra maskiner andra tekn. Anlägg 30 000 
5410 Inredning/Förbrukningsinv. 10 000 
5420 Programvara   60 000 
5430 Personaldatorer mm  20 000 
5440 Telefoner   10 000 
5460 Förbrukningsmaterial 20 000 
5612 Personalbilar försäkr. Skatt 15 000 
5613 Personalbilar reparationer 5 000 
5615 Personalbilar, leasing 90 000 
5616 Trängselskatt  2 000 
5619 Personalbilar, övrigt  22 000 
5800 Resor m buss, tåg, flyg 30 000 
5830 Hotellkostnader  30 000 
5890 Övr resekostnader  2 000 
5900 Reklam o annan information 10 000 
5930 Reklam/trycksaker  10 000 
6071 Uppvaktning, minnesgåvor t övr. 2 000 
6075 Förtäring   40 000 
6077 Konferenskostnader egna projekt 75 000 
6110 Kontorsmaterial   10 000 
6150 Tryckning och bindning 2 000 
6212 Telekommunikation  15 000 
6230 Datakommunikation  60 000 
6250 Porto   5 000 
6310 Företagsförsäkringar 10 000 
6370 Kostnader bevakning larm 7 000 
6530 Redovisningstjänster  40 000 
6560 Avgift Västkom  434 000 
6570 Bankkostnader  2 000 
6590 Tjänsteköp (inkl konsulter)  275 000 
6970 Böcker och tidningar  10 000 
6990 Övriga avgifter  5 000 
7020 Löner t tjänstemän (AB-avtal)  6 150 117 
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Bilaga 1 - Basverksamhet och tillväxtmedel 2017 
 
Rörelsens Intäkter/Inkomster    

1. Intäkter       

Summa 1     20 181 397 
3210 Avgift från förbundsmedlemmar basverksamhet  9 642 428 

3210 Avgift från förbundsmedelmmar Tillväxtmedel 8 093 417 

Fördelningsnyckel Medarbetarcentrum 406 188 

Fördelningsnyckel Närvårdssamverkan  326 424 

Fördelningsnyckel projekt  1 478 940 

Såld tjänst Navet    84 000 

Stråksamverkan    150 000 

Summa Inkomster/intäkter (1) 20 181 397 
      
5011 Lokalhyra   852 000 
5014 Parkeringsplats hyreskostnad 10 080 
5020 Elektricitet  20 000 
5061 Städkostnader  72 500 
5191 Fastighetsskatt  6 700 
5210 Hyra maskiner andra tekn. Anlägg 30 000 
5410 Inredning/Förbrukningsinv. 10 000 
5420 Programvara   60 000 
5430 Personaldatorer mm  20 000 
5440 Telefoner   10 000 
5460 Förbrukningsmaterial 20 000 
5612 Personalbilar försäkr. Skatt 15 000 
5613 Personalbilar reparationer 5 000 
5615 Personalbilar, leasing 90 000 
5616 Trängselskatt  2 000 
5619 Personalbilar, övrigt  22 000 
5800 Resor m buss, tåg, flyg 30 000 
5830 Hotellkostnader  30 000 
5890 Övr resekostnader  2 000 
5900 Reklam o annan information 10 000 
5930 Reklam/trycksaker  10 000 
6071 Uppvaktning, minnesgåvor t övr. 2 000 
6075 Förtäring   40 000 
6077 Konferenskostnader egna projekt 75 000 
6110 Kontorsmaterial   10 000 
6150 Tryckning och bindning 2 000 
6212 Telekommunikation  15 000 
6230 Datakommunikation  60 000 
6250 Porto   5 000 
6310 Företagsförsäkringar 10 000 
6370 Kostnader bevakning larm 7 000 
6530 Redovisningstjänster  40 000 
6560 Avgift Västkom  434 000 
6570 Bankkostnader  2 000 
6590 Tjänsteköp (inkl konsulter)  275 000 
6970 Böcker och tidningar  10 000 
6990 Övriga avgifter  5 000 
7020 Löner t tjänstemän (AB-avtal)  6 150 117 
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7321 Resetillägg beskattad del  5 000 
7322 Traktamenten obeskattad del  10 000 
7331 Bilersättning beskattad del  20 000 
7332 Bilersättning obesk del  25 000 
7390 Egna utlägg   10 000 
7510 Arbetsgivaravgifter  1 767 000 
7610 Kurs- och konferensavg  40 000 
7611 Utbildning personal  50 000 
7621 Frisk- & företagshälsovård  50 000 
7690 Rekryteringskostnader 10 000 
7699 Uppvaktn. Minnesgåvor t personal 2 000 
Summa (konton)   10 458 397 
        
7460 Pensionskostnader 1 160 000 
2903 Pensionsskuld ind. valet 500 000 
7571 Personalförsäkringar fora 3 000 
7572 Personalförsäkringar kfa 25 000 
7575 Personalförsäkringar övriga  35 000 
XXXX Bidrag till projekt, tillväxt, miljö, kultur 8 000 000 
        
Summa   9 723 000 
      
Summa      20 181 397 
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Bilaga 2 - Medarbetarcentrum 2017 
 
Intäkter 
Kommunal finansiering   2 253 590 
Kursverksamhet      200 000  
Ersättning för utförda tjänster     346 410 
Summa:    2 800 000 
 
Kostnader 
Personalkostnader   2 095 420 
Hyra, städ, förtäring, datakommunikation,       
Kontorsarbete  m m(s k fördelningsnyckel   406 182 
 
Personaldatorer                0 
Mobilkostnader            7 500 
Bilersättning (obeskattad & beskattad)           30 000                                                      
Reklamtrycksaker                 5 000 
Förtäring                  8 000 
Friskvårdsbidrag                  4 500 
Kompetensutveckling                    50 000 
Resor, hotell m m             10 000 
Tjänsteköp (inkl konsulter ex Tobias)            72 000          
Personalförsäkring, löneskatt                  7 740 
Pensionskostnader       94 000 
Övrigt                                 9 658 

Summa:    2 800 000 
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Bilaga 2 - Medarbetarcentrum 2017 
 
Intäkter 
Kommunal finansiering   2 253 590 
Kursverksamhet      200 000  
Ersättning för utförda tjänster     346 410 
Summa:    2 800 000 
 
Kostnader 
Personalkostnader   2 095 420 
Hyra, städ, förtäring, datakommunikation,       
Kontorsarbete  m m(s k fördelningsnyckel   406 182 
 
Personaldatorer                0 
Mobilkostnader            7 500 
Bilersättning (obeskattad & beskattad)           30 000                                                      
Reklamtrycksaker                 5 000 
Förtäring                  8 000 
Friskvårdsbidrag                  4 500 
Kompetensutveckling                    50 000 
Resor, hotell m m             10 000 
Tjänsteköp (inkl konsulter ex Tobias)            72 000          
Personalförsäkring, löneskatt                  7 740 
Pensionskostnader       94 000 
Övrigt                                 9 658 

Summa:    2 800 000 
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Bilaga 3 - NAVET 2017 
 

INTÄKTER  
Driftsbidrag kommuner  7 126 389 
VGR (verksamhetsstöd) 2 200 000 
Permanent verksamhetsstöd Skolverket 2 500 000 
Högskolan Borås 500 000 
Biologiska  - Naturskolan 375 000 
Entre och butik 1 500 000 

Projekt o tjänster   
Konferenser 200 000 
Kompetensutveckling utbildingssektorn 500 000 
Kompetensutveckling övriga - 3260 100 000 
Fsg läromedel  216 000 
Vandring, interakt spel, Berta pren 1 000 000 

Projekt 500 000 
Övriga poster 400 000 
Eu-projekt 100 000 
Summa projekt o tjänster    

S:a intäkter    17 217 389     

KOSTNADER   

Löner -7 450 000 
Semesterlöneskuld -50 000 
AGA (arb giv avg) 30% -2 235 000 
Pensionskostn. 4,5% generell -334 909 
Löneskatt  24,26% -109 700 
Pensionskostnad  -300 000 

Löneskatt  24,26% -72 780 
Kpa + Fora (1,64+0,37%) -35 000 
Kompetensutveckling -100 000 
Friskvård -100 000 
Arbetskläder -20 000 
Resor -100 000 
Projekt   
Material  -200 000 
Föreläsare/konsulter   
Underhåll (drift verksamhet) -100 000 
Transporter/bilen -50 000 
Lokalkostnader Hyra -3 450 000 

El, städ, larm, förs -700 000 
Material -200 000 
Inköpta tjänster -130 000 
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Värdskap omkostnader  -100 000 
Data/Tele inkl datatjänster -250 000 
Infobanken -50 000 
Butiken -100 000 
Marknadsföring -300 000 
Hyra UBN (Nat.skolan) -50 000 

Avskrivningar/ränta projekt 2013 -280 000 
Reserv -250 000 

S:a kostnader -17 217 389 
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Nr 32
Borås Energi och Miljö AB; Regional samverkan

2017-02-27  Dnr 2013/KS0214 107

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige

 
 
 
Avd: Ekonomistyrning 
Handläggare: Martin Jakobsson  
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2017-02-27 Dnr 2013/KS0214 107 

  

 
 

 

POSTADRESS 
501 80 Borås 

BESÖKSADRESS 
Kungsgatan 55 

WEBBPLATS 
boras.se 

E-POST 
boras.stad@boras.se 

TELEFON 
033-35 70 00 vx 

FAX 
033-35 32 00 

 

   Kommunfullmäktige 
 
 

Borås Energi och Miljö AB; Regional samver-
kan 
 
Bakgrund 
Borås Energi och Miljö AB har den 12 februari 2013 inkommit till Kommunstyrelsen 
med önskemål om komplettering av bolagets ägardirektiv så att bolaget ges möjlighet 
att bedriva verksamhet i regional samverkan.  
 
Ärendet har beretts av Stadsledningskansliet och även behandlats i planerings- och 
uppföljningssamtal med bolaget.  
 
Bolagets skrivelse 
Bolaget anför att de har en bred verksamhet och djup kunskap när det gäller energi-
försörjning, vatten- och avloppsteknik, avfallshantering, miljö- och energiteknik. 
Borås har genom åren använt en systemsyn där olika energiströmmar omvandlas till 
nyttor som allmänt nämns som kretsloppsmodellen. Detta är en kunskap som bolaget 
vill dela med sig av till fler aktörer inom regionen. Regional samverkan ska verka för 
resursoptimering, erfarenhetsutbyte samt för en minskad miljöpåverkan. 
 
Kommuner som är mindre än Borås har oftast behov av mer resurser och kompetens 
inom ovan beskrivna områden. Här menar Borås Energi och Miljö AB att bolaget 
skulle kunna dela med sig av både kunskap och resurser. Andra värden med samver-
kan är att säkerställa framtida behov av energitillförsel inom regionen i form av avfall 
och substrat. Detta bör leda till bättre ekonomi för medverkande kommuner. 
 
Kommunstyrelsens bedömning 
Kommunstyrelsen föreslår att Borås Energi och Miljö AB ges möjlighet till verksam-
het i regional samverkan. Som bolaget anför har de länge arbetat aktivt med krets-
loppsmodellen. När bolaget nu även gör den stora EMC-investeringen på Sobacken 
är det viktigt att kunna utnyttja de möjligheter investeringen skapar på bästa sätt.  
 
Kommunstyrelsen framhåller vikten av att alla parter vid regional samverkan har ett 
långsiktigt perspektiv, då det är ett långt åtagande man går in i och i verksamheter 
som kräver stora investeringar.   
 
Bolagets begäran om tillåtelse till regional samverkan är relativt vitt ställd. Den spän-
ner mellan många olika tänkbara verksamheter. En del av de verksamheter som skulle 
kunna höra hemma inom dessa begreppsmeningar klarar av juridiska frågeställningar 
som konkurrensproblematik och upphandlingsproblematik etc, medan andra gör det 
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sämre. Bolaget måste därför för varje verksamhet själva pröva och motivera om reg-
ional samverkan ryms i den kommunala kompetensen.  
 
Kommunstyrelsen konstaterar också att verksamheten kan vara av sådan beskaffenhet 
att frågan ska underställas Kommunfullmäktige för ställningstagande enligt vad som 
anges om underställningsplikt i bolagets ägardirektiv. 
 
Revidering av ägardirektivet  
Följande tillägg föreslås i ägardirektivet för Borås Energi och Miljö AB under avsnit-
tet ”3 Målet för bolagets verksamhet” (understruken text är tillkommande text jäm-
fört med befintligt ägardirektiv): 
 
Bolaget skall 

- i huvudsak bedriva sin verksamhet inom Borås kommun. Bolaget har möjlig-
het att inom ramen för den kommunala kompetensen, bedriva verksamhet i 
form av regional samverkan. Samarbetet ska vara motiverat utifrån stadens 
mål och kommuninvånarnas intresse och behov. 
 

  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Borås Energi och Miljö AB ges möjlighet att bedriva verksamhet i form av regional  
samverkan. Revidering av bolagets ägardirektiv, i enlighet med framlagt förslag, godkänns.  
 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Ulf Olsson 
Kommunstyrelsens ordförande 
 
    Magnus Widén 
    Ekonomichef 
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Nr 33
Ändring i ägardirektivet för Borås Stadshus AB

2017-02-27 Dnr 2017/KS0195 107

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige

 
 
 
Avd: Ekonomistyrning 
Handläggare: Martin Jakobsson 

 
Sida 
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2017-02-27 Dnr 2017/KS0195 107 

  

 
 

 

POSTADRESS 
501 80 Borås 

BESÖKSADRESS 
Kungsgatan 55 

WEBBPLATS 
boras.se 

E-POST 
boras.stad@boras.se 

TELEFON 
033-35 70 00 vx 

FAX 
033-35 32 00 

 

   Kommunfullmäktige 
 
 

Ändring i ägardirektivet för Borås Stadshus 
AB 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 20 oktober 2016, 2016/KS0600 § 262, att aktierna 
i Inkubatorn i Borås AB skulle överlåtas från Borås Stad till Borås Stadshus AB den 1 
november 2016.  
 
I ägardirektiven för Borås Stadshus AB framgår under avsnittet ”Målet för bolagets 
verksamhet” vilka bolag som ingår i koncernen. Med anledning av fullmäktigebeslutet 
ovan behöver ägardirektivet revideras genom att Inkubatorn i Borås AB läggs in 
bland bolagen som ingår i koncernen.  
 
Ny föreslagen text (ändring i understruken text): 
 
3 Målet för bolagets verksamhet 
I Borås Stadshus AB ingår de rörelsedrivande dotterbolagen Borås Energi och Miljö 
AB med dotterbolaget Boras Waste Recovery AB, Borås Elnät AB, Borås Djurpark 
AB, Borås kommuns Parkerings AB, BoråsBorås TME AB med dotterbolaget Borås 
Kongresscenter AB, Industribyggnader i Borås AB med dotterbolaget Eolus 6 AB, 
Inkubatorn i Borås AB samt Borås Stad Textile Fashioncenter AB.  
 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Reviderat ägardirektiv för Borås Stadshus AB i enlighet med framlagt förslag godkänns. 
 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Ulf Olsson 
Kommunstyrelsens ordförande 
 
    Magnus Widén 
    Ekonomichef 
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Nr 34
Svar på motion av Annette Carlson (M),  
Morgan Hjalmarsson (FP), Kerstin Hermansson (C) och 
Falco Güldenpfennig (KD): Valfrihet för alla
2017-02-27  Dnr 2013/KS0475 732

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige

 
 
 
Avd: Kvalitet och utveckling 
Handläggare: Carin Liesen Lindqvist 
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   Kommunfullmäktige 
 
 

Svar på motion av Annette Carlson (M), 
Morgan Hjalmarsson (FP), Kerstin Hermans-
son (C) och Falco Güldenpfennig (KD): Valfri-
het för alla 
 
Annette Carlson (M), Morgan Hjalmarsson (L), Kerstin Hermansson (C) och Falco 
Güldenpfennig (KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2013-06-19 inläm-
nat rubricerad motion. 
 
I motionen föreslås att ge möjligheten för personer under 65 år att själva få välja in-
satser i det egna hemmet enligt lagen om valfrihet (LOV). 
 
Motionen gäller valfrihet i hemtjänst för personer under 65 år. Samma uppdrag 
återkom i budget 2015, och infördes 2015-09-01 för personer 18-64 år med beslut om 
hemtjänst. 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen är besvarad.  
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Malin Carlsson 
Kommunalråd 
 
  Ingegerd Eriksson 
  Enhetschef 
 
 
 

Motion  2013-06-19 

Valfrihet för alla 

Det var år 2009 som sexpartimajoriteten i Borås Kommunfullmäktige tog beslut om att lägga 
ut delar av hemtjänsten på entreprenad enligt Lagen om valfrihet (LOV). Syftet var att öka 
valfriheten för den enskilde i valet av utförare, samt att öka mångfalden av aktörer inom 
hemtjänsten.  

Tack vare beslutet har idag våra äldre över 65 år möjlighet att välja den hemtjänstutförare som 
hon eller han anser passar bäst. 

När LOV infördes startade man med en hanterlig del av verksamheten i form av hemtjänstens 
service- och omvårdnadsinsatser för personer från 65 års ålder och uppåt. Alliansen tycker nu 
att det är hög tid att ta nästa steg. Vi vill att personer även under 65 år ska ges möjligheten att 
välja utförare av insatser i det egna hemmet. 

Om man är över eller under 65 år ska inte vara avgörande för huruvida man har inflytande 
över sin egen vardag. Möjligheten att själv få välja utförare ska inte vara avhängigt vilken 
ålder man har. 

Därför föreslår vi Kommunfullmäktige besluta att:  

– Ge möjligheten för personer under 65 år att själva få välja insatser i det egna hemmet 
enligt Lagen om valfrihet (LOV).  

Annette Carlson (M) 
Morgan Hjalmarsson (FP) 
Kerstin Hermansson (C) 
Falco Güldenpfennig (KD) 
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Motion  2013-06-19 

Valfrihet för alla 

Det var år 2009 som sexpartimajoriteten i Borås Kommunfullmäktige tog beslut om att lägga 
ut delar av hemtjänsten på entreprenad enligt Lagen om valfrihet (LOV). Syftet var att öka 
valfriheten för den enskilde i valet av utförare, samt att öka mångfalden av aktörer inom 
hemtjänsten.  

Tack vare beslutet har idag våra äldre över 65 år möjlighet att välja den hemtjänstutförare som 
hon eller han anser passar bäst. 

När LOV infördes startade man med en hanterlig del av verksamheten i form av hemtjänstens 
service- och omvårdnadsinsatser för personer från 65 års ålder och uppåt. Alliansen tycker nu 
att det är hög tid att ta nästa steg. Vi vill att personer även under 65 år ska ges möjligheten att 
välja utförare av insatser i det egna hemmet. 

Om man är över eller under 65 år ska inte vara avgörande för huruvida man har inflytande 
över sin egen vardag. Möjligheten att själv få välja utförare ska inte vara avhängigt vilken 
ålder man har. 

Därför föreslår vi Kommunfullmäktige besluta att:  

– Ge möjligheten för personer under 65 år att själva få välja insatser i det egna hemmet 
enligt Lagen om valfrihet (LOV).  

Annette Carlson (M) 
Morgan Hjalmarsson (FP) 
Kerstin Hermansson (C) 
Falco Güldenpfennig (KD) 



kommunfullmäktiges handlingar  |  16 mars 2017

B 482

Nr 35
Svar på motion av Tomas Ågren (MP): Uppdaterade 
klimatmål för Borås Stad
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Från Kommunstyrelsen 
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Avd: Strategisk samhällsplanering 
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   Kommunfullmäktige 
 
 

Svar på motion av Tomas Ågren (mp): Uppda-
terade klimatmål för Borås Stad 
 
Tomas Ågren (MP) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2012-02-22 inlämnat 
rubricerad motion. 
 
I motionen föreslås att Borås Stad ska

- Uppdatera mätunderlagen för sina egna verksamheters utsläpp av växthusga-
ser. 

- Minska sina egna verksamheters utsläpp av växthusgaser med minst 60 % till 
och med år 2018, med utgångspunkt från de beräknade utsläppen år 2011. 

- Redovisa ett nettoupptag av växthusgaser från sin totala verksamhet. 
- Ta fram en programförklaring för hur Borås Stad ska lyckas uppnå ovan 

nämnda mål för utsläpp/upptag av växthusgaser år 2018 och 2025. 
- Ta fram en programförklaring för hur Borås Stad ska öka kommunens albedo. 
- Påbörjar arbetet med att öka kommunens albedo. 

 
Motionen har varit remitterad till Miljönämnden, Tekniska nämnden, 
Samhällsbyggnadsnämnden, Lokalförsörjningsnämnden, AB Bostäder, Fristad 
bostäder, Viskaforshem, Sandhults bostäder, Industribyggnader i Borås och 
Toarpshus.  
 
Ett arbete med att öka Borås Stads albedo (ett mått på reflektionsförmåga) för att 
motverka växthuseffekten måste ta hänsyn till byggnadernas kulturhistoria. 
 
Fristadbostäder AB:s styrelse tillstyrker motionen kring uppdaterade miljömål för 
Borås Stad. 

Viskaforshem och AB Bostäder avstår från att yttra sig 
 
Samhällsbyggnadsnämnden avstyrker motionen då frågan hanteras i Borås Stads 
miljömål och i Energi- och klimatplanen.  
 
Miljö- och konsumentmänden avstyrker motionen med hänvisning till Energi- och 
klimatplanen samt pågående arbete med och kommunens miljömål. 
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Tekniska nämnden tillstyrker motionen men anser att mer underlag behövs gällande 
vilka ämnen som ska mätas och vilka värden som ska uppnås. Insatserna bör också 
kostnadsoptimeras. De kommunala verksamheternas andel är också intressant. 
Samma frågeställningar gäller även för ”Borås Stads albedo”  

 
Fristadbostäder tillstyrker motionen. Det går utmärkt att bygga bostäder med vä-
sentligt mindre koldioxidutsläpp. Framöver planerar vi för elbilar som laddas med 
egenproducerad solel. Även verktyg som används vid fastighetsskötsel kan bli batteri-
drivna och laddas med egenproducerad solel. 

 
Lokalförsörjningsnämnden och Industribyggnader i Borås AB tillstyrker 
motionen. En kontinuerlig uppdatering av miljömålen är positivt i takt med att 
tekinken på miljöområdet förbättras. 
 
 
 
Miljö- och konsumentnämnden arbetar med en revidering av miljömålens om inom 
kort kommer på remiss, frågorna behandlas i detta arbete. 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen anses därmed besvarad 
 
 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Tom Andersson 
Kommunalråd 
 
   Bengt Himmelmann 
   Chef för Strategisk samhällsplanering 
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Uppdaterade	klimatmål	för	Borås	Stad	
Ett av Borås Stads miljömål gäller reducering av utsläppen av koldioxid per invånare, med ett 
successivt högre mål fram till 60 % reducering år 2025. 

Att ha ett sådant mål är bra, men det finns anledningar att uppdatera målet. Dels förstås då målet är 
satt så tidigt som 2003, och då vi har sett en utveckling av klimatförändringarna som gång efter gång 
har gått snabbare än de worst‐case‐scenarios som har förutspåtts. Fler och fler forskare konstaterar 
att vad planeten, och i förlängningen vårt mänskliga samhälle, skulle må bäst av är minskade 
koldioxidhalter. Helt klart är att vi behöver öka takten i kampen mot klimatförändringarna. 

Om vi här i Borås lägger oss i framkant i den kampen så är det något som kommer att inspirera andra 
och ge oss enorma konkurrensfördelar, både som plats att leva på och för näringslivet att verka från i 
framtiden. 

Målet behöver även uppdateras på grund av målspecifikationen och mätunderlagen. Vad gäller 
målspecifikationen så är det självklart att de totala utsläppen av koldioxid måste minska, men de 
utsläpp som vi har bäst kontroll över är lika självklart våra egna verksamheters, varför vi också bör 
fokusera på att minska dem i första hand istället för utsläpp per invånare. 

När det kommer till våra mätdata från RUS (Regional Utveckling och Samverkan i miljömålssystemet) 
så är de inte nog relevanta, framför allt inte när det gäller våra egna verksamheters utsläpp. Till 
exempel så kommer en stor del av våra utsläpp från mathantering, utsläpp som RUS mätningar inte 
beaktar. En annan stor del kommer från produktionen av inköpta material utanför Borås Stads 
gränser, och inte heller de utsläppen beaktas. 

Våra mätdata bör för att vara relevanta mäta utsläpp och upptag av alla växthusgaser, och innehålla 
sådant som till exempel livscykelanalyser (en varas totala utsläpp från produktion till slutanvändning) 
från vår materialanvändning, alltifrån papper och mat till maskiner och byggnader; vilka utsläpp som 
krävs vid frakter, både av inköp och vid egna transporter; utsläpp från produktionen av den energi 
som vi förbrukar; och minskade upptag av koldioxid vid markhantering såsom trädfällning. 

Men för att få en helhetsbild behöver vi förstås också mäta vilka positiva effekter vi har, det vill säga 
sådant som vilket upptag av växthusgaser det finns i våra marker och ökade upptag från 
kompensationsåtgärder när mark bebyggs. 

Även de fall när våra verksamheter inte ger en direkt mätbar minskning av utsläpp men när de kan 
ersätta alternativ som hade orsakat utsläpp kan vara värda att räkna – som exempel kan anges den 
minskning av utsläpp som vår produktion av biogas ger jämfört med om samma mängd energi hade 
använts som fordonsbränsle av annan form, förslagsvis naturgas. Visserligen kan man inte direkt 
konstatera att produktion av biogas minskar utvinningen av fossila bränslen idag, men med en stor 
nog produktion har den definitivt potentialen att göra det. 

I första hand bör vi självklart undersöka om nog detaljerade och relevanta mätdata finns tillgängliga 
till ett pris som är lägre än vad det kan kosta att själva ta fram och hantera dem, men i andra hand 
kan vi behöva sammanställa dem själva. 
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sådant som vilket upptag av växthusgaser det finns i våra marker och ökade upptag från 
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Även de fall när våra verksamheter inte ger en direkt mätbar minskning av utsläpp men när de kan 
ersätta alternativ som hade orsakat utsläpp kan vara värda att räkna – som exempel kan anges den 
minskning av utsläpp som vår produktion av biogas ger jämfört med om samma mängd energi hade 
använts som fordonsbränsle av annan form, förslagsvis naturgas. Visserligen kan man inte direkt 
konstatera att produktion av biogas minskar utvinningen av fossila bränslen idag, men med en stor 
nog produktion har den definitivt potentialen att göra det. 

I första hand bör vi självklart undersöka om nog detaljerade och relevanta mätdata finns tillgängliga 
till ett pris som är lägre än vad det kan kosta att själva ta fram och hantera dem, men i andra hand 
kan vi behöva sammanställa dem själva. 

Förutom våra egna verksamheters utsläpp så har vi ytterligare en direkt möjlighet att motverka 
växthuseffekten – nämligen genom att öka Borås Stads albedo (ett mått på reflektionsförmåga), och 
därigenom öka reflektionen av solenergi från vår kommun. Det kan handla om val av ljusare asfalt vid 
om/nyasfaltering, ljusare tak vid om/nyläggning av tak som inte ligger i soleffektivt läge (där förstås 
solceller/solpaneler bör väljas i första hand) och kanske även andra former av markhantering. 

Behovet av åtgärder är enormt, och ju snabbare vi kommer igång med dem desto lättare kommer det 
att gå. Men även om vi börjar idag så har Borås Stad en mängd andra verksamheter att sköta på ett 
så bra sätt som bara är möjligt, och därför bör vi gå framåt med en fart som tillåter oss att göra det. 

Därför yrkar jag att kommunfullmäktige beslutar 

Att Borås Stad med utgång från motionstextens förslag uppdaterar mätunderlagen för sina egna 
verksamheters utsläpp av växthusgaser. 

Att Borås Stad utifrån de nya mätunderlagen ska minska sina egna verksamheters utsläpp av 
växthusgaser med minst 60 % till och med år 2018, med utgångspunkt från de beräknade utsläppen 
år 2011. 

Att Borås Stad från och med år 2025 skall kunna redovisa ett nettoupptag av växthusgaser från sin 
totala verksamhet. 

Att kommunstyrelsen, parallellt med att arbetet för att minska utsläppen av växthusgaser pågår, 
senast år 2013 ska ha tagit fram en programförklaring för hur Borås Stad ska lyckas uppnå ovan 
nämnda mål för utsläpp/upptag av växthusgaser år 2018 och 2025. 

Att kommunstyrelsen senast år 2013 ska vara färdiga med en programförklaring för hur Borås Stad 
ska öka kommunens albedo. 

Att Borås Stad utifrån ovan nämnda program senast under 2014 påbörjar arbetet med att öka 
kommunens albedo. 

Thomas Ågren (MP) 
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 Kommunstyrelsen 

Motion: Uppdaterade klimatmål för Borås Stad 
Kommunstyrelsens diarienummer: 2012/KS0204 

Nämndens beslut  
Tekniska nämnden tillstyrker remissförslaget. 

Nämndens yttrande i sammanfattning 
Tekniska nämnden tillstyrker remissförslaget men vill att vissa delar omarbetas. 
Tekniska nämnden är positiv till en reducering av växthusgaser men tycker att ett 
bättre underlag måste tas fram innan kommunen kan sätta några mål. Nämnden anser 
att det är viktigt att först definiera vilka ämnen som skall mätas och sedan försöka 
bedöma olika verksamheters bidrag till växthuseffekten. Därefter kan kommunen 
sätta mål för olika verksamheter. Det är viktigt att kostnadsoptimera insatserna. Hur 
stor andel kommunala verksamheter har i förhållande till kommunen som helhet är 
också intressant.  

Samma frågeställningar gäller även för ”Borås Stads albedo”  

Nämndens yttrande i sin helhet 
Tekniska nämnden tillstyrker remissförslaget men vill att vissa delar omarbetas. 
Tekniska nämnden har beretts möjlighet att svara på en remiss från Kommun-
styrelsen. Remissen är en motion – uppdaterade klimatmål för Borås Stad. Motionen 
tar upp den viktiga frågan om att sätta mål för att minska utsläppen av växthusgaser 
och minska växthuseffekten. Tekniska nämnden är positiv till en reducering av 
växthusgaser men tycker att ett bättre underlag måste tas fram innan kommunen kan 
sätta några mål. För att kunna sätta relevanta mål är det viktigt att vara tydlig med vad 
man vill mäta och vad som är nuläge. Det är viktigt att identifiera verksamheternas 
påverkan men även se dem i ett större sammanhang. Därefter kan kommunen 
utarbeta rimliga kostnadseffektiva mål för verksamheterna. Samma tankegång kan 
även användas för ”Borås Stads albedo” (albedo = reflexionsförmåga eller den andel 
av en strålning som återkastas av en belyst yta eller en kropp).     
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När det gället beläggning med asfalt väljer Tekniska förvaltningen redan idag ett ljust 
stenmaterial till asfalten. En viktig orsak till det är ökad ljusreflektion som också får 
konsekvensen att gatubelysningen kan minskas. 
      

TEKNISKA NÄMNDEN 
 
 
 

Alexis Mouschopanis 

 

   Gunnar Isackson 

 
BORÅS STAD  Protokollsutdrag 
   Sammanträdesdag 
Tekniska nämnden  2013-11-28 
 
 

 
§ 132   2013/741   820 1 
Svar på motion angående Uppdaterade klimatmål för Borås Stad 
Tekniska nämnden tillstyrker remissförslaget men vill att vissa delar 
omarbetas. Tekniska nämnden är positiv till en reducering av växthusgaser 
men tycker att ett bättre underlag måste tas fram innan kommunen kan sätta 
några mål. Nämnden anser att det är viktigt att först definiera vilka ämnen som 
skall mätas och sedan försöka bedöma olika verksamheters bidrag till 
växthuseffekten. Därefter kan kommunen sätta mål för olika verksamheter. 
Det är viktigt att kostnadsoptimera insatserna. Hur stor andel kommunala 
verksamheter har i förhållande till kommunen som helhet är också intressant.  
Samma frågeställningar gäller även för ”Borås Stads albedo”.  
När det gället beläggning med asfalt väljer Tekniska förvaltningen redan idag ett 
ljust stenmaterial till asfalten. En viktig orsak till det är ökad ljusreflektion som 
också får konsekvensen att gatubelysningen kan minskas. 
 
Yrkande 
Den Röd/Gröna gruppen yrkar på tillägg till Tekniska förvaltningens skrivelse 
med följande lydelse: 
Ta bort ”att det är viktigt att först definiera vilka ämnen som ska mätas” då det 
framgår av motionen att det är växthusgaser. Dessa är kända och kan snabbt tas 
fram. 
Komplettera meningen ”Det är viktigt att kostnadsoptimera insatserna” med 
något i stil med ”för att på så sätt få en storleksordning på utsläppen och på så 
sätt även en färdplan mot målet.  
 
Majoritets gruppen yrkar bifall till Tekniska förvaltningens förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden Alexis Mouschopanis (M) ställer proposition för Ja-röst till 
Tekniska förvaltningens förslag och Nej-röst till Röd/Gröna gruppens förslag.  
 
Omröstning 
Ordföranden Alexis Mouschopanis (M) ställer proposition på yrkandena och 
finner att  Tekniska nämnden bifaller Tekniska förvaltningens förslag. 
 
Beslut 
Tekniska nämnden tillstyrker remissförslaget. 
Röd/Gröna gruppen reserverar sig mot beslutet. 
(Bilaga) 
 
Vid protokollet 
 
Kerstin Hjalmarsson 
 



kommunfullmäktiges handlingar  |  16 mars 2017

 B 489

 
BORÅS STAD  Protokollsutdrag 
   Sammanträdesdag 
Tekniska nämnden  2013-11-28 
 
 

 
§ 132   2013/741   820 1 
Svar på motion angående Uppdaterade klimatmål för Borås Stad 
Tekniska nämnden tillstyrker remissförslaget men vill att vissa delar 
omarbetas. Tekniska nämnden är positiv till en reducering av växthusgaser 
men tycker att ett bättre underlag måste tas fram innan kommunen kan sätta 
några mål. Nämnden anser att det är viktigt att först definiera vilka ämnen som 
skall mätas och sedan försöka bedöma olika verksamheters bidrag till 
växthuseffekten. Därefter kan kommunen sätta mål för olika verksamheter. 
Det är viktigt att kostnadsoptimera insatserna. Hur stor andel kommunala 
verksamheter har i förhållande till kommunen som helhet är också intressant.  
Samma frågeställningar gäller även för ”Borås Stads albedo”.  
När det gället beläggning med asfalt väljer Tekniska förvaltningen redan idag ett 
ljust stenmaterial till asfalten. En viktig orsak till det är ökad ljusreflektion som 
också får konsekvensen att gatubelysningen kan minskas. 
 
Yrkande 
Den Röd/Gröna gruppen yrkar på tillägg till Tekniska förvaltningens skrivelse 
med följande lydelse: 
Ta bort ”att det är viktigt att först definiera vilka ämnen som ska mätas” då det 
framgår av motionen att det är växthusgaser. Dessa är kända och kan snabbt tas 
fram. 
Komplettera meningen ”Det är viktigt att kostnadsoptimera insatserna” med 
något i stil med ”för att på så sätt få en storleksordning på utsläppen och på så 
sätt även en färdplan mot målet.  
 
Majoritets gruppen yrkar bifall till Tekniska förvaltningens förslag. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden Alexis Mouschopanis (M) ställer proposition för Ja-röst till 
Tekniska förvaltningens förslag och Nej-röst till Röd/Gröna gruppens förslag.  
 
Omröstning 
Ordföranden Alexis Mouschopanis (M) ställer proposition på yrkandena och 
finner att  Tekniska nämnden bifaller Tekniska förvaltningens förslag. 
 
Beslut 
Tekniska nämnden tillstyrker remissförslaget. 
Röd/Gröna gruppen reserverar sig mot beslutet. 
(Bilaga) 
 
Vid protokollet 
 
Kerstin Hjalmarsson 
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Alexis Mouschopanis (M)    Lena Bergqvist (M) 
ordförande   justerare 
 
Justeringen tillkännagiven på kommunens anslagstavla den 6 december 2013. 
 
Rätt utdraget betygar 
 
 
Kerstin Hjalmarsson  
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Handläggare, telefon 
 

REMISSVAR 
Sida 

1(1) 

Datum 

2013-12-18 
Diarienummer 

 

 

 
 

 

 
 Kommunstyrelsen 

 

 





Nämndens beslut (tillstyrkan, avstyrkan, avstår från yttrande) 




Nämndens yttrande i sammanfattning 









Nämndens yttrande i sin helhet 



Ev reservation/protokollsanteckning/särskilt yttrande 
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Handläggare, telefon 
Sven Liljegren, 44 20 33 

REMISSVAR 
Sida 
1(2) 

Datum 
2014-01-27 

Diarienummer 

Kommunstyrelsen 

Motion: Uppdaterade klimatmål för Borås Stad
Kommunstyrelsens diarienummer: 2012/KS0204 

 

Styrelsens beslut (tillstyrkan, avstyrkan, avstår från yttrande) 
Styrelsen beslutar att avstå från yttrande. 

Styrelsens yttrande i sin helhet 
Thomas Ågren föreslår i en motion att Borås Stad uppdaterar sina miljömål. Han 
föreslår dessutom att mätunderlagen för egna verksamheter uppdateras. Motionären 
föreslår att staden utifrån nya mätunderlag ska minska sina egna verksamheters 
utsläpp av växthusgaser med minst 60 % till och med år 2018, med utgångspunkt från 
de beräknade utsläppen 2011. 

Han föreslår även att staden från och med år 2025 ska kunna redovisa ett nettoupptag 
av växthusgaser från sin totala verksamhet. Vidare skall kommunstyrelsen ta fram en 
programförklaring för hur Borås Stad ska lyckas uppnå ovan nämnda mål för 
utsläpp/upptag av växthusgaser vid respektive år. 

Thomas Ågren föreslår också att kommunstyrelsen senast i år ska vara färdiga med en 
programförklaring hur staden ska öka kommunens albedo samt utifrån detta program 
senast under 2014 påbörjar arbetet med att öka kommunens albedo. 

Motionären vill att kommunen ska lägga sig i framkanten av kampen mot 
klimatförändringarna. Detta kommer, enligt motionären, att inspirera andra och 
samtidigt ge kommunen konkurrensfördelar, både som plats leva på och för 
näringslivet att verka i. 

AB Bostäder har sedan flera varit delaktiga i SABO:s energiutmaning. Denna går ut 
på att deltagande företag år 2016 ska minska sin energiförbrukning med 20 procent 
räknat från basåret 2007. AB Bostäder har med tre år kvar av utmaningstiden minskat 
sin förbrukning med drygt 13 procent. 
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Styrelsen beslutar att i övrigt avstå från yttrande. 

Ev reservation/protokollsanteckning/särskilt yttrande 
 

Roland Andersson 

Ordförande 

 Sven Liljegren 

 VD 

      

REMISSVAR
Sida
1(1) 

2014-01-14 2013-SBF0101

Eva-Marie Larsson, 033-35 85 04 

 Kommunstyrelsen 

Motion: Uppdaterade klimatmål för Borås Stad
Kommunstyrelsens diarienummer: 2012/KS0204 

Nämndens beslut (tillstyrkan, avstyrkan, avstår från yttrande) 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att avstyrka motionen.  

Nämndens yttrande i sammanfattning 
Nämnden avstyrker motionen då frågorna kring minskade växthusgaser lyfts i både 
Borås Stads miljömål (antagna 2012) och i Energi- och klimatplanen som planeras 
färdigställas under 2014.  

Ett arbete med att öka Borås Stads albedo (ett mått på reflektionsförmåga) för att 
motverka växthuseffekten måste ta hänsyn till byggnadernas kulturhistoria.   

Nämndens yttrande i sin helhet 
Nämnden anser att det är positivt att lyfta frågan om hur växthusgaserna i Borås Stad 
kan minskas. Flera av Borås Stads miljömål (antagna 2012) lyfter hur staden ska 
arbeta för minskade utsläpp av bland annat växthusgaser – Borås Stad arbetar för att bli 
en fossilbränslefri organisation, Energianvändningen är mer effektiv, Minskad miljöpåverkan från 
trafiken och Ökad andel förnybara energikällor. Även etappmålen Beakta livscykelkostnad vid 
inköp och Krav på hållbart byggande verkar för en minskning av växthusgaser.  

Miljömålen är framtagna i enighet mellan partierna och är gällande fram till 2016. I 
samband med uppföljning av miljömålen kan frågorna kring växthusgaser och arbete 
med att öka kommunens albedo lyftas ytterligare. 

Inom arbetet med Borås Stads Energi- och klimatplan, som planeras färdigställas 
under 2014, tas mål fram för minskning av koldioxidutsläpp inom Borås Stad. 
Nämnden anser därför att de föreslagna åtgärderna bör införlivas i Borås Stads 
Energi- och klimatplan med tydlig redovisning av vem som ska utföra vilka åtgärder.  

Ett arbete med att öka Borås Stads albedo skulle kunna innebära att fastighetsägare 
söker bygglov för att ändra takfärger från mörka till ljusa kulörer. Vid ändring av färg 
på tak måste man lägga stor vikt vid byggnadernas kulturhistoriska värden. En 
bedömning måste göras i varje enskilt fall om byggnaden kan ändra takfärg utan att 
byggnaden förvanskas. Vid nybyggnation kan bygglovsavdelningen informera 
fastighetsägare om effekterna med ljusa takfärger.  

Ev reservation/protokollsanteckning/särskilt yttrande 
 

Bertil Myhrberg      Tomas Rossing 
Samhällsbyggnadsnämnden ordförande     Samhällsbyggnadschef 
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REMISSVAR
Sida
1(1) 

2014-01-14 2013-SBF0101

Eva-Marie Larsson, 033-35 85 04 

 Kommunstyrelsen 

Motion: Uppdaterade klimatmål för Borås Stad
Kommunstyrelsens diarienummer: 2012/KS0204 

Nämndens beslut (tillstyrkan, avstyrkan, avstår från yttrande) 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att avstyrka motionen.  

Nämndens yttrande i sammanfattning 
Nämnden avstyrker motionen då frågorna kring minskade växthusgaser lyfts i både 
Borås Stads miljömål (antagna 2012) och i Energi- och klimatplanen som planeras 
färdigställas under 2014.  

Ett arbete med att öka Borås Stads albedo (ett mått på reflektionsförmåga) för att 
motverka växthuseffekten måste ta hänsyn till byggnadernas kulturhistoria.   

Nämndens yttrande i sin helhet 
Nämnden anser att det är positivt att lyfta frågan om hur växthusgaserna i Borås Stad 
kan minskas. Flera av Borås Stads miljömål (antagna 2012) lyfter hur staden ska 
arbeta för minskade utsläpp av bland annat växthusgaser – Borås Stad arbetar för att bli 
en fossilbränslefri organisation, Energianvändningen är mer effektiv, Minskad miljöpåverkan från 
trafiken och Ökad andel förnybara energikällor. Även etappmålen Beakta livscykelkostnad vid 
inköp och Krav på hållbart byggande verkar för en minskning av växthusgaser.  

Miljömålen är framtagna i enighet mellan partierna och är gällande fram till 2016. I 
samband med uppföljning av miljömålen kan frågorna kring växthusgaser och arbete 
med att öka kommunens albedo lyftas ytterligare. 

Inom arbetet med Borås Stads Energi- och klimatplan, som planeras färdigställas 
under 2014, tas mål fram för minskning av koldioxidutsläpp inom Borås Stad. 
Nämnden anser därför att de föreslagna åtgärderna bör införlivas i Borås Stads 
Energi- och klimatplan med tydlig redovisning av vem som ska utföra vilka åtgärder.  

Ett arbete med att öka Borås Stads albedo skulle kunna innebära att fastighetsägare 
söker bygglov för att ändra takfärger från mörka till ljusa kulörer. Vid ändring av färg 
på tak måste man lägga stor vikt vid byggnadernas kulturhistoriska värden. En 
bedömning måste göras i varje enskilt fall om byggnaden kan ändra takfärg utan att 
byggnaden förvanskas. Vid nybyggnation kan bygglovsavdelningen informera 
fastighetsägare om effekterna med ljusa takfärger.  

Ev reservation/protokollsanteckning/särskilt yttrande 
 

Bertil Myhrberg      Tomas Rossing 
Samhällsbyggnadsnämnden ordförande     Samhällsbyggnadschef 
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Nr 36
Svar på motion av Nils-Åke Björklund (M): Miljövänliga 
framtida tätortsbussar

2017-03-06 Dnr 2012/KS0206 107

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige

 
 
 
Avd: Strategisk samhällsplanering 
Handläggare: Charlotta Tornvall 

 
Sida 
1(2) 

2017-03-06 Dnr 2012/KS0206 107 

  

POSTADRESS 
501 80 Borås 

BESÖKSADRESS 
Kungsgatan 55 

WEBBPLATS 
boras.se 

E-POST 
boras.stad@boras.se 

TELEFON 
033-35 70 00 vx 

FAX 
033-35 32 00 

   Kommunfullmäktige 
 
 

Svar på motion av Nils-Åke Björklund (M): Mil-
jövänliga framtida tätortsbussar 
 
Nils-Åke Björklund (M) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2012-02-22 in-
lämnat rubricerad motion. 
 
I motionen föreslås uppdra åt Kommunstyrelsen att utreda framtida möjligheter med 
batteridrivna bussar som laddas induktivt. 
 
Motionen har varit remitterad till Miljö- och konsumentnämnden och Tekniska 
nämnden.  
 
Miljö- och konsumentnämnden svarar att Borås Stads miljömål anger att man ska 
arbeta för en fossilbränslefri organisation. Batteridrivna bussar kan mycket väl vara en 
del av arbetet med att nå Borås Stads miljömål. Redan idag är stadbussarna 
miljövänliga eftersom de drivs med biogas och en effektivare körning (sk ecodriving). 
I de utredningar som Borås Stad bedriver om Bus Rapid Transit (BRT), superbussar i 
egna körfält så ingår även frågan om vilken typ av drivmedel som är lämplig. Frågan 
om induktionsladdade bussar kan utredas inom detta projekt.  
 
Tekniska nämnden avstår från att yttra sig då nämnden inte beslutar om upphandling 
av bussfordon i kollektivtrafiken. Vi eventuell utredning i frågan förutsätts att 
Tekniska förvaltningen inbjuds att delta om det påverkar de anläggningar som ligger 
inom Tekniska nämndens ansvarsområde.  
 
Inkomna remissvar, se bil. 
 
Borås Stad har tillsammans med Västra Götalandsregionen och Västtrafik antagit  
Utvecklingsplan 2025 för stadstrafiken i Borås. I mål för kollektivtrafiken i Borås 2025 
är ett mål Tyst och ren kollektivtrafik - Borås kollektivtrafik ska ligga i framkant i 
teknikutvecklingen och utnyttja den senaste tekniken för att reducera kollektivtrafikens 
miljöbelastning.  
 
Den tekniska utvecklingen inom persontransporter går mycket fort. Arbete i den rikt-
ning som motionären föreslår pågår redan. Det finns flera olika exempel på eldrivna 
bussar som nu är möjliga att använda i kollektivtrafiken. I Göteborgs finns exempelvis 
en linje som drivs helt med el sedan fler år. Västtrafik har fått i uppdrag att uppdrag 
från regionen att utreda och införa eldrift i befintliga avtal mellan 2016-2019. De pla-
nerar nu en ansökan till Klimatklivet angående laddinfrastruktur till elbussar i Borås, 
som första stad i Västra Götaland utanför Göteborg.  
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Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen anses besvarad. 
 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Tom Andersson 
Kommunalråd 
 
   Bengt Himmelman 
   Chef för Strategisk samhällsplanering 
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Miljövänliga framtida tätortsbussar 
 
Inför en framtida knutpunkt för busstrafiken så behöver man även lyfta blicken 
och se vad för framdrivning bussar i tätort skall ha. Biogas är bra men baserar 
sig på Otto-motorn och dess utveckling.  
 
Idag körs redan i Sverige elbussar i centrumtrafik med hjälp av batterier som 
laddas induktivt, alltså trådlöst, som byggs in i vägbanan där dessa bussar körs.  
Varför då tänka spårvagn när framtiden handlar om bussar som går med batterier 
som laddas med hjälp av induktionsström? 
 
Med ovanstående argument föreslås Kommunfullmäktige i Borås att uppdra åt 
Kommunstyrelsen att utreda framtida möjligheter med batteridrivna bussar som 
laddas induktivt.  
 
Nils-Åke Björklund  Borås 2012-02-18 
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Handläggare, telefon 
Alf Iwarson, tel 033-35 74 55 

REMISSVAR 
Sida 
1(1) 

Datum 
2013-11-15 

Diarienummer 
2013/742         442 

 
 

 
 

 
 Kommunstyrelsen 

 

Motion: Miljövänliga framtida tätortsbussar 
Kommunstyrelsens diarienummer: 2012/KS0206 

 

Tekniska nämndens beslut 
Tekniska nämnden avstår att avge yttrande då nämnden inte beslutar om villkoren för 
upphandling av bussar. 

Tekniska nämndens yttrande 
Tekniska nämnden avstår att avge yttrande då nämnden inte beslutar om villkoren för 
upphandling av bussar. 

Vid en eventuell utredning i frågan förutsätts Tekniska förvaltningens deltagande om 
det påverkar de anläggningar som ligger inom Tekniska nämndens ansvarsområde 

TEKNISKA NÄMNDEN 

 

Alexis Mouschopanis (M) 

 

   Gunnar Isackson 
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Nr 37
Svar på motion av Cecilia Andersson (C) och  
Maj-Britt Eckerström (C): Inför en Trästadsstrategi i
Borås
2017-03-06 Dnr 2013/KS0793 220

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige

 
 
 
Avd: Strategisk samhällsplanering 
Handläggare: Charlotta Tornvall 

 
Sida 
1(1) 

2017-03-06 Dnr 2013/KS0793 220 

  

 
 

 

POSTADRESS 
501 80 Borås 

BESÖKSADRESS 
Kungsgatan 55 

WEBBPLATS 
boras.se 

E-POST 
boras.stad@boras.se 

TELEFON 
033-35 70 00 vx 

FAX 
033-35 32 00 

 

   Kommunfullmäktige 
 
 

Svar på motion av Cecilia Andersson (C) och 
Maj-Britt Eckerström (C): Inför en Trästads-
strategi i Borås  
 
Cecilia Andersson (C) och Maj-Britt Eckerström (C) har vid Kommunfullmäktiges 
sammanträde 2013-12-18 inlämnat rubricerad motion. 
 
I motionen föreslås uppdra åt Kommunstyrelsen att ta fram en Trästadsstrategi med 
syfte att öka användningen av trä i byggandet. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har fått i uppdrag att ta fram en Träbyggnadsstrategi. 
Denna är nu på remiss.  
 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen bifalles 
 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Tom Andersson 
Kommunalråd 
 
   Bengt Himmelmann 
   Chef för Strategisk samhällsplanering 
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Motion  2013-12-19 
Centerpartiet  Kommunfullmäktige 

Inför en Trästadsstrategi i Borås! 

Strävan efter ett hållbarare samhälle måste föras på flera fronter. Vi måste se till att få ut 
synergieffekter där vi kan främja en hållbar utveckling, ett hållbart byggande och samtidigt 
stödja den ekonomiska utvecklingen och våra företag. Centerpartiet i Borås vill därför att 
Staden inför en Trästadsstrategi. 

En Trästadsstrategi kan sägas innebära följande: 
- Ett ökat fokus på byggnation med trä som stommaterial 
- Ett klimatvänligare byggande 
- Stimulerar och stärker företagsutveckling inom skogsindustrin, såväl i Boråsregionen 

som i riket i stort.  

Det finns runt om i landet flera positiva erfarenheter och upplevelser av att bygga med trä, 
bland annat i Växjö. Där har t.ex. projektet Välle broar varit framgångsrikt och visat på 
fördelarna som finns i att bygga med trä. Även här i Borås finns en lovvärd satsning på 
träbebyggelse. I Fristad sker i Fristadsbostäders regi ett projekt där cirka 40 lägenheter i detta 
nu produceras baserat på trä. Vi har bland annat ett framgångsrikt företag i Fristad Bygg som 
ligger långt framme inom träbyggande. Även i Viskafors har det uppförts s.k. passivhus med 
trästomme. Möjligheterna till att kombinera hållbart byggande med lokal företagsutveckling 
är stora.  

Borås Stad har deltagit i arbete med projekt Trästad 2012, där syftet har varit att sprida 
information och kunskap om att bygga med trä. Projektet har slutrapporterats i form av en 
bok, Trästad 2012. Borås kan redan idag sägas ligga långt framme vad gäller byggnation med 
trä, och det finns en god partner i SP som bedriver forskningsarbete på området. I dagsläget 
pågår inom Staden inget arbete som bygger vidare på de kunskaper som inhämtades i 
projektet. 

Vi yrkar mot bakgrund av ovan att Kommunfullmäktige beslutar att: 

Uppdra åt Kommunstyrelsen att ta fram en Trästadsstrategi i enlighet med motionens 
intentioner.  

För Centerpartiet 
Cecilia Andersson 
Maj-Britt Eckerström 
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Nr 38
Svar på motion av Anna Svalander (FP): Inför en 
spetsutbildning i matematik på en av Borås  
grundskolor

2017-03-06 Dnr 2015/KS0609 611

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige

 
 
 
Avd: Kvalitet och utveckling 
Handläggare: Eva Andreasson 

 
Sida 
1(2) 

2017-03-06 Dnr 2015/KS0609 

  

POSTADRESS 
501 80 Borås 

BESÖKSADRESS 
Kungsgatan 55 

WEBBPLATS 
boras.se 

E-POST 
boras.stad@boras.se 

TELEFON 
033-35 70 00 vx 

FAX 
033-35 32 00 

   Kommunfullmäktige 
 

Svar på motion av Anna Svalander (FP): Inför 
en spetsutbildning i matematik på en av Borås 
grundskolor 
 
Anna Svalander (FP) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2015-09-17 inläm-
nat rubricerad motion. 
 
I motionen föreslås att: 
Borås Stad startar en spetsutbildning i matematik på någon av stadens grundskolor. 
 
Motionen har varit remitterad till Stadsdelsnämnderna Norr, Väster och Öster samt 
till Ungdomsrådet. 
 
Sammanställning av inkomna remissvar, se bil. 
 
Ärendet 
I Borås Stads budget 2015 finns det ett uppdrag att ”… ge möjlighet för enskilda 
skolenheter att ge sitt arbete en speciell profil. Detta kan ge skolan ökad 
attraktionskraft. Bland annat kan spetsutbildningar i vissa ämnen genomföras”.  
 
Nämnderna har i sina remissvar angett att möjligheten att införa spetsutbildning där-
med redan finns.  Av nämndernas svar framgår det även att det är varje skola som 
avgör profil eller inriktning på en eventuell spetsutbildning.  
 
Stadsdelsnämnden Norr har även angett att Borås Stad i samverkan med sex andra 
kommuner och SKL tagit fram riktlinjer för hur vi ska arbeta med särskilt begåvade 
elever. Detta har skett inom ramen för det matematikprojekt som SKL drivit och 
Borås Stad medverkat i de senaste tre åren.  
 
Fram till februari 2016 har Skolverket beviljat 25 spetsutbildningar i grundskolan. Av 
Skolverkets webbsida framgår det under Villkor för spetsutbildning, att Skolverket 
därefter inte fått i uppdrag att bevilja ytterligare spetsutbildningar. Det innebär att det 
inte längre är möjligt för kommunerna, att ansöka om att få starta spetsutbildning 
enligt regeringens förordning.  
 
Enligt förordning om försöksverksamhet med riksrekryterande spetsutbildning, SFS 
2011:355, har Skolverket även ett uppdrag att vartannat år, med start 2017 och fram 
till 2025, lämna en utvärdering av försöksverksamheten med spetsutbildningar till 
Regeringskansliet.   
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Kommunstyrelsens övervägande 
Kommunstyrelsen konstaterar att Grundskolenämnden i budget 2017 fått uppdraget 
att inleda spetsutbildning i matematik på en av de kommunala högstadieskolorna.  
 
Då det inte längre är möjligt att söka till den nationella försöksverksamheten med 
riksrekryterande spetsutbildning, anser Kommunstyrelsen att Grundskolenämnden 
bör organisera utbildningen i enlighet med tillämpliga delar i förordningen om för-
söksverksamhet.  
 
Det är viktigt att det är tydligt gentemot elever och vårdnadshavare vilka förutsätt-
ningar som gäller för spetsutbildningen, inklusive att det är en lokal variant av spets-
utbildning, som inte följs upp av Skolverket. Med hänsyn till detta anser Kommunsty-
relsen, att det är lämpligt att endast elever som är folkbokförda i Borås Kommun an-
tas till spetsutbildningen. 
 
Spetsutbildningen ska, enligt Kommunfullmäktiges uppdrag till nämnden, bedrivas på 
någon av de skolor som har årskurs 7 -9. Det medför att aktuell skola måste ges möj-
lighet att undanta ett antal platser från det obligatoriska skolvalet. Utöver detta ser 
Kommunstyrelsen gärna att nämnden lokaliserar spetsutbildningen till någon av de 
skolor där det finns elever från områden med olika socioekonomiska förutsättningar.   
 
Införandet av spetsutbildning förutsätter, enligt förordningen, samarbete med en 
gymnasieskola, som har utbildning i de ämnen som spetsutbildningen är riktad mot. 
Kommunstyrelsen anser därför att Grundskolenämnden och Gymnasie- och Vuxen-
utbildningsnämnden bör samverka om utbildningen, då eleverna enligt bestämmel-
serna i förordningen, kan läsa gymnasiekurser i det ämne eller de ämnen som spetsut-
bildningen är inriktad mot och även få betyg i ämnet. Kommunstyrelsen förutsätter 
även att nämnderna fortlöpande tar del av Skolverkets utvärderingar.  
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen är besvarad. 
 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Kerstin Hermansson (C), Morgan 
Hjalmarsson (L), Marie Fridén (M), Falco Güldenpfennig (KD) och Patric 
Silfverklinga (SD) till förmån Morgan Hjalmarssons (L) yrkande, bilaga. 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Malin Carlsson 
Kommunalråd 
 
   Ingegerd Eriksson 
   Enhetschef 
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Kommunstyrelsens övervägande 
Kommunstyrelsen konstaterar att Grundskolenämnden i budget 2017 fått uppdraget 
att inleda spetsutbildning i matematik på en av de kommunala högstadieskolorna.  
 
Då det inte längre är möjligt att söka till den nationella försöksverksamheten med 
riksrekryterande spetsutbildning, anser Kommunstyrelsen att Grundskolenämnden 
bör organisera utbildningen i enlighet med tillämpliga delar i förordningen om för-
söksverksamhet.  
 
Det är viktigt att det är tydligt gentemot elever och vårdnadshavare vilka förutsätt-
ningar som gäller för spetsutbildningen, inklusive att det är en lokal variant av spets-
utbildning, som inte följs upp av Skolverket. Med hänsyn till detta anser Kommunsty-
relsen, att det är lämpligt att endast elever som är folkbokförda i Borås Kommun an-
tas till spetsutbildningen. 
 
Spetsutbildningen ska, enligt Kommunfullmäktiges uppdrag till nämnden, bedrivas på 
någon av de skolor som har årskurs 7 -9. Det medför att aktuell skola måste ges möj-
lighet att undanta ett antal platser från det obligatoriska skolvalet. Utöver detta ser 
Kommunstyrelsen gärna att nämnden lokaliserar spetsutbildningen till någon av de 
skolor där det finns elever från områden med olika socioekonomiska förutsättningar.   
 
Införandet av spetsutbildning förutsätter, enligt förordningen, samarbete med en 
gymnasieskola, som har utbildning i de ämnen som spetsutbildningen är riktad mot. 
Kommunstyrelsen anser därför att Grundskolenämnden och Gymnasie- och Vuxen-
utbildningsnämnden bör samverka om utbildningen, då eleverna enligt bestämmel-
serna i förordningen, kan läsa gymnasiekurser i det ämne eller de ämnen som spetsut-
bildningen är inriktad mot och även få betyg i ämnet. Kommunstyrelsen förutsätter 
även att nämnderna fortlöpande tar del av Skolverkets utvärderingar.  
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen är besvarad. 
 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Kerstin Hermansson (C), Morgan 
Hjalmarsson (L), Marie Fridén (M), Falco Güldenpfennig (KD) och Patric 
Silfverklinga (SD) till förmån Morgan Hjalmarssons (L) yrkande, bilaga. 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Malin Carlsson 
Kommunalråd 
 
   Ingegerd Eriksson 
   Enhetschef 
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ALTERNATIVT BESLUTSFÖRSLAG 

 
Svar på motion av Anna Svalander (FP): Inför en 
spetsutbildning i matematik på en av Borås 
grundskolor 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen förklaras bifallen. 
 
För Liberalerna  För Moderaterna 
Morgan Hjalmarsson  Annette Carlson 
 
För Centerpartiet  För Kristdemokraterna 
Kerstin Hermansson  Falco Güldenpfennig   
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



kommunfullmäktiges handlingar  |  16 mars 2017

 B 515

  KU3 

   
 
ALTERNATIVT BESLUTSFÖRSLAG 

 
Svar på motion av Anna Svalander (FP): Inför en 
spetsutbildning i matematik på en av Borås 
grundskolor 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen förklaras bifallen. 
 
För Liberalerna  För Moderaterna 
Morgan Hjalmarsson  Annette Carlson 
 
För Centerpartiet  För Kristdemokraterna 
Kerstin Hermansson  Falco Güldenpfennig   
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

  KU3 

 
  ALTERNATIV SKRIVELSE 

 
Kommunfullmäktige 

 

Svar på motion av Anna Svalander (FP): Inför en 
spetsutbildning i matematik på en av Borås 
grundskolor 
 
Anna Svalander (FP) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2015-09-17 inlämnat rubricerad 
motion. 
 
I motionen föreslås att: Borås Stad startar en spetsutbildning i matematik på någon av stadens grundskolor. 
 
Motionen har varit remitterad till Stadsdelsnämnderna Norr, Väster och Öster samt till 
Ungdomsrådet. 
 
Sammanställning av inkomna remissvar, se bil. 
 
Ärendet 
I Borås Stads budget 2015 finns det ett uppdrag att ”… ge möjlighet för enskilda skolenheter att 
ge sitt arbete en speciell profil. Detta kan ge skolan ökad attraktionskraft. Bland annat kan 
spetsutbildningar i vissa ämnen genomföras”.  
 
Stadsdelsnämnden Norr har angett att Borås Stad i samverkan med sex andra kommuner och 
SKL tagit fram riktlinjer för hur vi ska arbeta med särskilt begåvade elever. Detta har skett inom 
ramen för det matematikprojekt som SKL drivit och Borås Stad medverkat i de senaste tre åren.  
 
Fram till februari 2016 har Skolverket beviljat 25 spetsutbildningar i grundskolan. Av Skolverkets 
webbsida framgår det under Villkor för spetsutbildning, att Skolverket därefter inte fått i uppdrag 
att bevilja ytterligare spetsutbildningar. Det innebär att det inte längre är möjligt för kommunerna, 
att ansöka om att få starta spetsutbildning enligt regeringens förordning.  
 
Enligt förordning om försöksverksamhet med riksrekryterande spetsutbildning, SFS 2011:355, 
har Skolverket även ett uppdrag att vartannat år, med start 2017 och fram till 2025, lämna en 
utvärdering av försöksverksamheten med spetsutbildningar till Regeringskansliet.   
 
Kommunstyrelsens övervägande 
Kommunstyrelsen konstaterar att Grundskolenämnden i budget 2017 fått uppdraget att inleda 
spetsutbildning i matematik på en av de kommunala högstadieskolorna.  
 
Då det inte längre är möjligt att söka till den nationella försöksverksamheten med 
riksrekryterande spetsutbildning, anser Kommunstyrelsen att Grundskolenämnden bör organisera 
utbildningen i enlighet med tillämpliga delar i förordningen om försöksverksamhet.  
 
Det är viktigt att det är tydligt gentemot elever och vårdnadshavare vilka förutsättningar som 
gäller för spetsutbildningen, inklusive att det är en lokal variant av spetsutbildning, som inte följs 
upp av Skolverket. Med hänsyn till detta anser Kommunstyrelsen, att det är lämpligt att endast 
elever som är folkbokförda i Borås Kommun antas till spetsutbildningen. 
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Spetsutbildningen ska, enligt Kommunfullmäktiges uppdrag till nämnden, bedrivas på någon av 
de skolor som har årskurs 7 -9. Det medför att aktuell skola måste ges möjlighet att undanta ett 
antal platser från det obligatoriska skolvalet. Utöver detta ser Kommunstyrelsen gärna att 
nämnden lokaliserar spetsutbildningen till någon av de skolor där det finns elever från områden 
med olika socioekonomiska förutsättningar.   
 
Införandet av spetsutbildning förutsätter, enligt förordningen, samarbete med en gymnasieskola, 
som har utbildning i de ämnen som spetsutbildningen är riktad mot. Kommunstyrelsen anser 
därför att Grundskolenämnden och Gymnasie- och Vuxen-utbildningsnämnden bör samverka 
om utbildningen, då eleverna enligt bestämmelserna i förordningen, kan läsa gymnasiekurser i det 
ämne eller de ämnen som spetsutbildningen är inriktad mot och även få betyg i ämnet. 
Kommunstyrelsen förutsätter även att nämnderna fortlöpande tar del av Skolverkets 
utvärderingar.  
 
Sammanfattningsvis är det Kommunstyrelsens mening att en spetsutbildning i matematik på en 
av Borås Stads högstadieskolor kommer att stärka den kommunala skolans konkurrenskraft och 
bidra till förverkligandet av Bildningsstaden Borås. 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen förklaras bifallen.  
 
KOMMUNSTYRELSEN 
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Motion från Folkpartiet Liberalerna 

Inför en spetsutbildning i matematik på en av Borås grundskolor. 

”Alla elever kan och vill lära”, det vill vi i Folkpartiet liberalerna att våra elever i Borås skolor ska 
uppleva. Kunskap är en enskild människas viktigaste redskap för att växa. Utbildning bryter barriärer 
och öppnar nya vägar. Eleven och elevens kunskapsutveckling ska alltid vara i fokus.  
 
Varje elev ska varje dag mötas av höga ambitioner och ges hjälp att nå högt uppsatta mål utifrån sina 
egna förutsättningar. Lusten att lära ska alltid uppmuntras. Alla elever ska kunna utvecklas efter sina 
förutsättningar och de som har störst behov ska få mest stöd. Men vi ska också möta begåvade 
elever och se till deras utvecklingspotential.  
 
Därför är det hög tid att Borås stad erbjuder stimulans och utvecklingsmöjligheter också för elever 
som är särbegåvade eller högpresterande. Möjlighet ska finnas för elever att gå före i 
undervisningen. Folkpartiet vill därför att Borås Stad startar en spetsutbildning i matematik på en 
av stadens grundskolor. 
 

Spetsutbildningar syftar till att ge eleverna en särskild fördjupning och breddning inom det ämnet 
utbildningen är inriktad mot. Inom spetsutbildningarna kan eleverna läsa gymnasiekurser och få 
betyg. I övrigt följer eleverna den ordinarie undervisningen i skolan. Målet är att erbjuda elever med 
särskild begåvning en stimulerande miljö där matematikundervisningen bedrivs i ett högre tempo 
och med ett fördjupat innehåll. 

  

Folkpartiet Liberalerna yrkar att  

Borås stad startar en spetsutbildning i matematik på någon av stadens grundskolor. 

 

Anna Svalander, Folkpartiet Liberalerna, 2015-09-16 
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Motion: Inför en spetsutbildning i matematik 
på en av Borås grundskolor 
 

Inkomna yttranden i sammanfattning  
 
Stadsdelsnämnden Norr  
Stadsdelsnämnden Norr avstyrker remissen: Inför en spetsutbildning i matematik på en av 
Borås grundskolor.  
 
Nämndens yttrande  
Stadsdelsnämnden Norr anser att eleven och elevens kunskapsutveckling alltid ska 
vara i fokus, vilket är tydligt i samtliga skolans styrdokument. Det ingår i 
lärarprofessionen att skapa förutsättningar för eleverna att ha höga ambitioner och 
därmed sätta höga mål, samt att möta och utmana eleverna i samtliga ämnen och på 
alla nivåer.  
 
Kommunfullmäktige har i Budget 2016 en indikator: ”Stadsdelsnämnderna ska ge 
möjlighet för enskilda skolenheter att ge sitt arbete en speciell profil. Detta kan ge 
skolan ökad attraktionskraft. Bland annat kan spetsutbildningar i vissa ämnen 
införas”. Grundskolorna har således möjlighet att profilera sig i ett eller flera ämnen 
utifrån skolans kompetens och förutsättningar. Nämnden anser därför att möjligheten 
att profilera sig i ämnet matematik finns, och att det därför inte finns något behov av 
mer tvingande styrning mot en spetsutbildning.  
 
Dessutom har Borås Stad i samverkan med sex andra kommuner och SKL tagit fram 
riktlinjer för hur vi ska arbeta med särskilt begåvade elever. Detta har skett inom 
ramen för det matematikprojekt som SKL drivit och Borås Stad medverkat i de 
senaste tre åren.  
Implementeringsinsatser pågår och Borås Stad kommer att bättre erbjuda utveckling i 
matematikämnet för de elever som har en matematisk särbegåvning. 
 
Stadsdelsnämnden Norr avslår därför motionen.  
 
Stadsdelsnämnden Väster  
Stadsdelsnämnden Väster avstyrker motionen. 
 
Sammanfattning 
Stadsdelsförvaltningen Väster bedömer att en spetsutbildning i matematik i Borås 
Stad troligtvis skulle medföra en positiv kunskapsutveckling för de elever som läser 
spetsutbildningen. Förvaltningen bedömer vidare att spetsutbildningen inte skulle 
bidra med några betydande positiva spridningseffekter till övriga elever. Den skulle 

2 

också medföra ökade kostnader och ökad arbetsbelastning. I Budget 2016 uppmanas 
stadsdelsnämnderna i Borås Stad att ”ge möjlighet för enskilda skolenheter att ge sitt 
arbete en speciell profil /…/ bland annat kan spetsutbildningar i vissa ämnen 
införas.” Stadsdelsförvaltningen Väster framhåller att grundskolorna i Borås Stad står 
inför stora utmaningar gällande att förbättra elevernas resultat, likvärdighet, det 
ekonomiska läget samt den ansträngda arbetssituationen för skolornas medarbetare. 
Utifrån detta är det bra att det är en möjlighet för en skola att starta en 
spetsutbildning och att det är skolan själv som avgör om de har möjlighet att 
prioritera detta. I så fall är det också varje skola som avgör vilken profil, vilket 
ämne/vilka ämnen som är aktuella utifrån deras kompetens och förutsättningar.  

Stadsdelsnämnden Öster  
Stadsdelsnämnden Öster avstyrker motionen ”Inför en spetsutbildning i matematik 
på en av Borås grundskolor”. 

 
Nämndens yttrande  
Stadsdelsnämnden Öster delar motionärens uppfattning att ”Alla elever kan och vill 
lära” och att det är det viktigaste verktyget för individen att växa är ökad kunskap. 
Nämnden anser att detta är grunden och fundamentet i skolans uppdrag att hjälpa 
elever att bryta barriärer och öppna nya vägar. Att eleven och elevens kunskapsut-
veckling alltid ska vara i fokus är något som är tydligt i alla skolans styrdokument. Det 
ingår i lärarprofessionen att ge eleverna höga ambitioner och sätta höga mål samt att 
möta och utmana eleverna i alla ämnen och på alla nivåer. Det är alltså upp till varje 
skola att anpassa undervisningen för att möta och stimulera elever så att de får den 
bästa möjliga utvecklingen i samtliga ämnen.  

 
Stadsdelsnämnden Öster anser inte att det är nödvändigt med ytterligare ett beslut 
som särskiljer en spetsutbildning just i matematik. Under 2015 fick stadsdelsnämn-
derna följande uppdrag från Kommunfullmäktige: 

 
”Stadsdelsnämnderna ska ge möjlighet för enskilda skolenheter att ge sitt arbete en speciell profil. 
Detta kan ge skolan ökad attraktionskraft. Bland annat kan spetsutbildningar i vissa ämnen infö-
ras.” 

 
Med utgång i dessa riktlinjer menar nämnden att det redan finns möjlighet att skapa 
en spetsutbildning och att det inte finns något behov av mer tvingande styrning mot 
en spetsutbildning i ämnet matematik. Stadsdelsnämnden Öster anser att verksamhet-
en och de olika enheterna själva bör få styra behovet av vilka spetsutbildningar de 
finner ett behov av.  

 
Citat ur LGR 11 (sid 8.) 
”Undervisningen ska anpassas till varje elevs förutsättningar och behov. Den ska främja elevernas 
fortsatta lärande och kunskapsutveckling med utgångspunkt i elevernas bakgrund, tidigare erfaren-
heter, språk och kunskaper.” 

 
Det finns alltså inga hinder idag som skulle begränsa elever, lärare och skolor från att 
individualisera undervisningen inom ett speciellt ämne. Det föreligger alltså inget hin-
der att en enskild skola skapar en spetsprofil med särskild fördjupning och breddning 
för att möta enskilda elevers behov/utvecklingsnivå i ämnet matematik. Men Stads-
delsnämnden Öster anser att det beslutet bör, och kan redan idag, tas i verksamheten. 
Beslutet om spetsutbildning måste utgå från att verksamheten analyserat och upptäckt 
ett behov av just denna typ av spetsutbildning.  

 
Direktiven om skapandet av spetsutbildningar från Kommunfullmäktige är relativt 
nya och har inte hunnit utvärderas än. Innan beslut om en specifik spetsutbildning i 
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också medföra ökade kostnader och ökad arbetsbelastning. I Budget 2016 uppmanas 
stadsdelsnämnderna i Borås Stad att ”ge möjlighet för enskilda skolenheter att ge sitt 
arbete en speciell profil /…/ bland annat kan spetsutbildningar i vissa ämnen 
införas.” Stadsdelsförvaltningen Väster framhåller att grundskolorna i Borås Stad står 
inför stora utmaningar gällande att förbättra elevernas resultat, likvärdighet, det 
ekonomiska läget samt den ansträngda arbetssituationen för skolornas medarbetare. 
Utifrån detta är det bra att det är en möjlighet för en skola att starta en 
spetsutbildning och att det är skolan själv som avgör om de har möjlighet att 
prioritera detta. I så fall är det också varje skola som avgör vilken profil, vilket 
ämne/vilka ämnen som är aktuella utifrån deras kompetens och förutsättningar.  

Stadsdelsnämnden Öster  
Stadsdelsnämnden Öster avstyrker motionen ”Inför en spetsutbildning i matematik 
på en av Borås grundskolor”. 

 
Nämndens yttrande  
Stadsdelsnämnden Öster delar motionärens uppfattning att ”Alla elever kan och vill 
lära” och att det är det viktigaste verktyget för individen att växa är ökad kunskap. 
Nämnden anser att detta är grunden och fundamentet i skolans uppdrag att hjälpa 
elever att bryta barriärer och öppna nya vägar. Att eleven och elevens kunskapsut-
veckling alltid ska vara i fokus är något som är tydligt i alla skolans styrdokument. Det 
ingår i lärarprofessionen att ge eleverna höga ambitioner och sätta höga mål samt att 
möta och utmana eleverna i alla ämnen och på alla nivåer. Det är alltså upp till varje 
skola att anpassa undervisningen för att möta och stimulera elever så att de får den 
bästa möjliga utvecklingen i samtliga ämnen.  

 
Stadsdelsnämnden Öster anser inte att det är nödvändigt med ytterligare ett beslut 
som särskiljer en spetsutbildning just i matematik. Under 2015 fick stadsdelsnämn-
derna följande uppdrag från Kommunfullmäktige: 

 
”Stadsdelsnämnderna ska ge möjlighet för enskilda skolenheter att ge sitt arbete en speciell profil. 
Detta kan ge skolan ökad attraktionskraft. Bland annat kan spetsutbildningar i vissa ämnen infö-
ras.” 

 
Med utgång i dessa riktlinjer menar nämnden att det redan finns möjlighet att skapa 
en spetsutbildning och att det inte finns något behov av mer tvingande styrning mot 
en spetsutbildning i ämnet matematik. Stadsdelsnämnden Öster anser att verksamhet-
en och de olika enheterna själva bör få styra behovet av vilka spetsutbildningar de 
finner ett behov av.  

 
Citat ur LGR 11 (sid 8.) 
”Undervisningen ska anpassas till varje elevs förutsättningar och behov. Den ska främja elevernas 
fortsatta lärande och kunskapsutveckling med utgångspunkt i elevernas bakgrund, tidigare erfaren-
heter, språk och kunskaper.” 

 
Det finns alltså inga hinder idag som skulle begränsa elever, lärare och skolor från att 
individualisera undervisningen inom ett speciellt ämne. Det föreligger alltså inget hin-
der att en enskild skola skapar en spetsprofil med särskild fördjupning och breddning 
för att möta enskilda elevers behov/utvecklingsnivå i ämnet matematik. Men Stads-
delsnämnden Öster anser att det beslutet bör, och kan redan idag, tas i verksamheten. 
Beslutet om spetsutbildning måste utgå från att verksamheten analyserat och upptäckt 
ett behov av just denna typ av spetsutbildning.  

 
Direktiven om skapandet av spetsutbildningar från Kommunfullmäktige är relativt 
nya och har inte hunnit utvärderas än. Innan beslut om en specifik spetsutbildning i 
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också medföra ökade kostnader och ökad arbetsbelastning. I Budget 2016 uppmanas 
stadsdelsnämnderna i Borås Stad att ”ge möjlighet för enskilda skolenheter att ge sitt 
arbete en speciell profil /…/ bland annat kan spetsutbildningar i vissa ämnen 
införas.” Stadsdelsförvaltningen Väster framhåller att grundskolorna i Borås Stad står 
inför stora utmaningar gällande att förbättra elevernas resultat, likvärdighet, det 
ekonomiska läget samt den ansträngda arbetssituationen för skolornas medarbetare. 
Utifrån detta är det bra att det är en möjlighet för en skola att starta en 
spetsutbildning och att det är skolan själv som avgör om de har möjlighet att 
prioritera detta. I så fall är det också varje skola som avgör vilken profil, vilket 
ämne/vilka ämnen som är aktuella utifrån deras kompetens och förutsättningar.  

Stadsdelsnämnden Öster  
Stadsdelsnämnden Öster avstyrker motionen ”Inför en spetsutbildning i matematik 
på en av Borås grundskolor”. 

 
Nämndens yttrande  
Stadsdelsnämnden Öster delar motionärens uppfattning att ”Alla elever kan och vill 
lära” och att det är det viktigaste verktyget för individen att växa är ökad kunskap. 
Nämnden anser att detta är grunden och fundamentet i skolans uppdrag att hjälpa 
elever att bryta barriärer och öppna nya vägar. Att eleven och elevens kunskapsut-
veckling alltid ska vara i fokus är något som är tydligt i alla skolans styrdokument. Det 
ingår i lärarprofessionen att ge eleverna höga ambitioner och sätta höga mål samt att 
möta och utmana eleverna i alla ämnen och på alla nivåer. Det är alltså upp till varje 
skola att anpassa undervisningen för att möta och stimulera elever så att de får den 
bästa möjliga utvecklingen i samtliga ämnen.  

 
Stadsdelsnämnden Öster anser inte att det är nödvändigt med ytterligare ett beslut 
som särskiljer en spetsutbildning just i matematik. Under 2015 fick stadsdelsnämn-
derna följande uppdrag från Kommunfullmäktige: 

 
”Stadsdelsnämnderna ska ge möjlighet för enskilda skolenheter att ge sitt arbete en speciell profil. 
Detta kan ge skolan ökad attraktionskraft. Bland annat kan spetsutbildningar i vissa ämnen infö-
ras.” 

 
Med utgång i dessa riktlinjer menar nämnden att det redan finns möjlighet att skapa 
en spetsutbildning och att det inte finns något behov av mer tvingande styrning mot 
en spetsutbildning i ämnet matematik. Stadsdelsnämnden Öster anser att verksamhet-
en och de olika enheterna själva bör få styra behovet av vilka spetsutbildningar de 
finner ett behov av.  

 
Citat ur LGR 11 (sid 8.) 
”Undervisningen ska anpassas till varje elevs förutsättningar och behov. Den ska främja elevernas 
fortsatta lärande och kunskapsutveckling med utgångspunkt i elevernas bakgrund, tidigare erfaren-
heter, språk och kunskaper.” 

 
Det finns alltså inga hinder idag som skulle begränsa elever, lärare och skolor från att 
individualisera undervisningen inom ett speciellt ämne. Det föreligger alltså inget hin-
der att en enskild skola skapar en spetsprofil med särskild fördjupning och breddning 
för att möta enskilda elevers behov/utvecklingsnivå i ämnet matematik. Men Stads-
delsnämnden Öster anser att det beslutet bör, och kan redan idag, tas i verksamheten. 
Beslutet om spetsutbildning måste utgå från att verksamheten analyserat och upptäckt 
ett behov av just denna typ av spetsutbildning.  

 
Direktiven om skapandet av spetsutbildningar från Kommunfullmäktige är relativt 
nya och har inte hunnit utvärderas än. Innan beslut om en specifik spetsutbildning i 
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matematik tas, bör de ovan nämnda direktiven från kommunfullmäktige, utvärderas 
på stadsdelsnivå.  

 
Ungdomsrådet 
Ungdomsrådet har beslutat att avstyrka motionen.  

Ungdomsrådets yttrande i sammanfattning  
Ungdomsrådet är positivt till en utredning om hur spetsutbildningar i matematik skulle 
kunna se ut i praktiken men avstyrker motionen så som den ser ut nu. Ungdomsrådet 
håller med motionären om att de som är duktiga på matematik skulle stimuleras av att gå 
en spetsutbildning men tycker inte att ord som särbegåvning eller högpresterande ska 
definiera skolan.  
Ungdomsrådet tycker att det skulle vara bättre om det fanns en matematikinriktning på 
alla skolor istället för att alla duktiga ska hamna på ett ställe. De tycker att det är positivt 
med nivågrupperingar i matematik på varje enskild skola. I matematik är det ganska lätt 
att göra en uppdelning utifrån kunskapsnivå. En uppdelning är också bra för att de elever 
som behöver extra hjälp ska kunna få det. 
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Svar på motion av Anna Svalander (FP): Obligatoriskt
skolval till grundskolan

2017-03-06 Dnr 2015/KS0763 611

Från Kommunstyrelsen 
Till Kommunfullmäktige

 
 
 
Avd: Kvalitet och utveckling 
Handläggare: Eva Andreasson 
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   Kommunfullmäktige 
 

Svar på motion av Anna Svalander (FP): Obli-
gatoriskt skolval till grundskolan 
 
Anna Svalander (FP) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2015-11-18-19 in-
lämnat rubricerad motion. 
 
I motionen föreslås att:  
Borås Stad inför obligatoriskt val av grundskola. 
 
Motionen har varit remitterad till Stadsdelsnämnderna samt till Ungdomsrådet 
 
Sammanställning av inkomna remissvar, se bil. 
 
Ärendet 
Samtliga remissinstanser avstyrker motionen. Bland annat hänvisas till att föräldrar 
redan idag gör ett aktivt val då barnen ska börja i förskoleklass. Eleven erbjuds plats 
på en anvisad skola, men vårdnadshavare får samtidigt information om rätten att välja 
annan skolan.  En förändring i valet av skola, där det inte finns anvisad skola, bedöms 
inte resultera i att fler väljer annan skola än den närmaste. Nämnderna hänvisar även 
till betydande ökade skolskjutskostnader vid en förändring i enlighet med intentionen 
i motionen. 
 
Kommunstyrelsens övervägande 
Kommunstyrelsen konstaterar att Grundskolenämnden i budget 2017 fått uppdraget 
att införa aktivt och obligatoriskt skolval med gemensam kö.  
 
Kommunstyrelsen påtalar att införandet av ett obligatoriskt skolval ställer krav på att 
det finns ett tydligt ramverk och goda rutiner för hur skolvalet ska hanteras.  Elever 
och vårdnadshavare behöver också ges en tydlig information om vad som gäller för 
skolvalet, samt vilka skolor de kan välja. 
 
Idag finns information om grundskolorna på Borås Stads webb. Dels på respektive 
skolas egen webbsida och dels i Jämförelsetjänsten. Grundskolenämnden bör över-
väga om det behövs ytterligare information om skolorna för att nå alla elever och 
vårdnadshavare.  
 
Det behöver även klargöras hur nämnden ska agera om vårdnadshavare, trots möjlig-
heten att välja skola, av olika skäl väljer att inte göra det.  
 
Stadsdelsnämnderna har i sina remissvar uttryckt att det obligatoriska skolvalet kan 
medföra ökade administrativa kostnader. Det kan även medföra ökade kostnader för 
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skolskjuts om fler elever väljer annan skola än den närliggande och därmed kommer 
att omfattas av rätt till skolskjuts.  
 
Kommunstyrelsen uppmanar Grundskolenämnden att noga följa hur vårdnadshavare 
och elever väljer skola och om det i sin tur påverkar kostnaderna för skolskjutsar uti-
från Borås Stads regler för skolskjuts. Nämnden bör även följa hur administrationen 
och eventuella kostnader för denna, utvecklas relaterat till det obligatoriska skolvalet. 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen är besvarad. 
 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Kerstin Hermansson (C), Morgan 
Hjalmarsson (L), Marie Fridén (M), Falco Güldenpfennig (KD) och Patric 
Silfverklinga (SD) till förmån Morgan Hjalmarssons (L) yrkande, bilaga. 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Malin Carlsson 
Kommunalråd 
 
   Ingegerd Eriksson 
   Enhetschef 
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ALTERNATIVT BESLUTSFÖRSLAG 

 
Svar på motion av Anna Svalander (FP): 
Obligatoriskt skolval till grundskolan 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen förklaras bifallen 
 
För Liberalerna  För Moderaterna 
Morgan Hjalmarsson  Annette Carlson 
 
För Centerpartiet  För Kristdemokraterna 
Kerstin Hermansson  Falco Güldenpfennig  
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  ALTERNATIV SKRIVELSE 

 
Kommunfullmäktige 

 

Svar på motion av Anna Svalander (FP): 
Obligatoriskt skolval till grundskolan 
 
Anna Svalander (FP) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2015-11-18-19 in-lämnat 
rubricerad motion. 
 
I motionen föreslås att: Borås Stad inför obligatoriskt val av grundskola. 
 
Motionen har varit remitterad till Stadsdelsnämnderna samt till Ungdomsrådet 
 
Kommunstyrelsens övervägande 
Kommunstyrelsen konstaterar att Grundskolenämnden i budget 2017 fått uppdraget att införa 
aktivt och obligatoriskt skolval med gemensam kö.  
 
Kommunstyrelsen påtalar att införandet av ett obligatoriskt skolval ställer krav på att det finns ett 
tydligt ramverk och goda rutiner för hur skolvalet ska hanteras.  Elever och vårdnadshavare 
behöver också ges en tydlig information om vad som gäller för skolvalet, samt vilka skolor de kan 
välja. 
 
Idag finns information om grundskolorna på Borås Stads webb. Dels på respektive skolas egen 
webbsida och dels i Jämförelsetjänsten. Grundskolenämnden bör överväga om det behövs 
ytterligare information om skolorna för att nå alla elever och vårdnadshavare.  
 
Det behöver även klargöras hur nämnden ska agera om vårdnadshavare, trots möjligheten att 
välja skola, av olika skäl väljer att inte göra det.  
 
Stadsdelsnämnderna har i sina remissvar uttryckt att det obligatoriska skolvalet kan medföra 
ökade administrativa kostnader. Det kan även medföra ökade kostnader för skolskjuts om fler 
elever väljer annan skola än den närliggande och därmed kommer att omfattas av rätt till 
skolskjuts.  
 
Kommunstyrelsen uppmanar Grundskolenämnden att noga följa hur vårdnadshavare och elever 
väljer skola och om det i sin tur påverkar kostnaderna för skolskjutsar utifrån Borås Stads regler 
för skolskjuts. Nämnden bör även följa hur administrationen och eventuella kostnader för denna, 
utvecklas relaterat till det obligatoriska skolvalet. 
 
Vidare uppmanas Grundskolenämnden följa konsekvenserna sett till integration, 
resultatutveckling samt ha beredskap att förändra skolstrukturen utifrån de val elever och 
föräldrar gör.  
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen förklaras bifallen 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
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Motion till Kommunfullmäktige i Borås Från Folkpartiet Liberalerna om att införa 
obligatorsikt skolval av grundskola 

Bostadsegregationen i Borås, liksom i övriga Sverige, bidrar till att våra skolor blir segregerande 
eftersom barn placeras i den skola de bor närmast. Några av de mest segregerade skolorna i Borås 
finns i Sjömarken, Fristad och på Hässleholmen. 

I Borås finns för närvarande fyra fristående grundskolor dit alla stadens elever kan söka. De 
fristående skolorna har elever från olika stadsdelar och olika familjebakgrund. Tyvärr är verkligen i 
stadens egna skolor inte så ”blandad”.  

Rätten att välja skola omfattar alla och syftar till att ge alla elever och föräldrar möjligheten att styra 
sin framtid. För att det ska vara möjligt för föräldrar och elever att göra ett informerat val vill 
Folkpartiet Liberalerna att alla elever och föräldrar ska få information om stadens samtliga skolor, 
såväl kommunala som fristående inför skolastart. Föräldrar och elever skall aktivt välja skola från 
och med då barnet börjar i förskoleklass, det så kallade år 0. Elever som väljer en skola i en annan 
stadsdel ska ha rätt till skolskjuts eller busskort beroende på ålder.  

 

Folkpartiet Liberalerna föreslår kommunfullmäktige 

att Borås Stad inför obligatoriskt val av grundskola. 

 

För folkpartiet Liberalerna 

Anna Svalander 
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Stadsledningskansliet 
Avd: Kvalitet och utveckling 
Handläggare: Eva Andreasson 
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Datum 2017-01-03 Dnr 2015/KS0763 

  

POSTADRESS 
501 80 Borås 

BESÖKSADRESS 
Kungsgatan 55 

WEBBPLATS 
boras.se 

E-POST 
boras.stad@boras.se 

TELEFON 
033-35 70 00 vx 

FAX 
033-35 32 00 

 

Motion av Anna Svalander (FP) om obligato-
riskt skolval till grundskolan 
 

Inkomna yttranden i sammanfattning  
 
Stadsdelsnämnden Norr  
Stadsdelsnämnden Norr avstyrker motionen.  
 
Stadsdelsnämnden Norr anser att alla föräldrar redan idag gör ett aktivt val då barnet 
ska börja i förskoleklass. Stadsdelen erbjuder en plats på en anvisad skola, men 
föräldrarna ska göra ett aktivt val. Föräldrarna får information om att de har ett fritt 
skolval samt att det finns en skolkatalog på Borås Stads hemsida med information om 
alla skolor i Borås.  
 
Stadsdelsnämnden Väster  
Stadsdelsnämnden Väster avstyrker motionen. 
 
Sverige liksom Borås Stad står inför en stor utmaning i att minska segregationen och 
att öka likvärdigheten mellan skolors resultat. Stadsdelsförvaltningen Väster bedömer 
att den föreslagna förändringen inte skulle öka likvärdigheten, minska segregationen 
eller på ett betydande sätt öka valfriheten för vårdnadshavare och elever.  
 
Stadsdelsförvaltningen bedömer att en förändring i valet av skola där det inte längre 
finns en anvisad skola på blanketten inte skulle resultera i att fler väljer andra skolor 
än den närmaste, då det redan idag är ett aktivt skolval.  
 
Men den föreslagna förändringen, att alla elever ska ha rätt till skolskjuts eller 
busskort oavsett i vilken stadsdel skolan ligger i, skulle dock kunna få en sådan effekt.   
Förändringen skulle medföra betydande ökade kostnader men troligtvis inte minska 
segregationen då det framförallt är vårdnadshavare med starkare socioekonomisk 
bakgrund som väljer en annan skola än den närmaste. Utifrån detta föreslår 
Stadsdelsförvaltningen Väster att motionen avstyrks.  

Stadsdelsnämnden Öster  
Stadsdelsnämnden Öster avstyrker motionen  
 
Föräldrar ges redan idag information om att de har möjlighet att välja skola till sitt 
barn. Stadsdelsnämnden Öster anser inte att ett borttagande av erbjuden skolplacering 
enligt närhetsprincipen löser problemet med segregationen i grundskolan.  
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Stadsdelsnämnden Öster anser att Borås Stad behöver aktivt jobba vidare med segre-
gation och inkludering i samhället. Nämnden delar inte uppfattningen att problemet 
löser sig genom att inte ange vilken skola eleverna har ”förtur till” utifrån närhets-
principen. Idag har eleverna och deras föräldrar i Borås Stad möjlighet och rättigheten 
att önska vilken skola hen vill gå i. Om valet inte är den skola som tilldelats enligt 
närhetsprincipen, tillgodoses önskemålen om det inte medför stora organisatoriska 
förändringar. 

 Ungdomsrådet 
Ungdomsrådet avstyrker motionen. 
 
Ungdomsrådet tror inte att ett obligatoriskt skolval skulle minska segregationen på längre 
sikt eftersom personer som liknar varandra troligen kommer att söka sig till varandra 
ändå. Ungdomsrådet tycker också att det är oklart hur ett obligatoriskt skol-val skulle 
fungera i praktiken. Ungdomsrådet tror att det positiva med ett obligatoriskt skolval 
skulle vara att fler kollade upp skolorna.  
 
Ungdomsrådet anser att skolkort borde vara kostnadsfritt för eleverna, oavsett om skol-
valet är obligatoriskt eller ej. 
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Svar på motion av Falco Güldenpfennig (KD),  
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   Kommunfullmäktige 
 
 

Svar på motion av Falco Güldenpfennig (KD), 
Hans Gustavsson (KD), Ingela Hallgren (KD) 
och Karl-Gustav Drotz (KD); Lokalisering av 
en ny gymnasieskola i Borås 
 
Falco Güldenpfennig (KD), Hans Gustavsson (KD), Ingela Hallgren (KD) och Karl-
Gustav Drotz (KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2016-10-20 inlämnat 
rubricerad motion. 
 
I motionen föreslås ge Lokalförsörjningsnämnden i uppdrag att skyndsamt ta fram ett 
förslag om behovet av och lokalisering av en ny gymnasieskola i Borås. 
 
Motionen har varit remitterad till: 

 Utbildningsnämnden som avstyrker motionen eftersom strategin för 
närvarande är att genom expansion utvidga kapaciteten på respektive skola. I 
Kommunfullmäktiges budget för 2017 finns investeringsobjekt för 
ombyggnation och utvidgning av Sven Eriksonsgymnasiet och 
Viskastrandsgymnasiet. Det finns även ett uppdrag hos 
Lokalförsörjningsnämnden att utreda kapaciteten på Bäckängsgymnasiet. På 
sikt föreligger sannolikt behov av sådan utredning för att svara på frågan hur 
ett framtida behov ska tillgodoses. 

 
 Lokalförsörjningsnämnden som avstyrker motionen eftersom detta hanteras i 

Lokalresursplanen. I aktuell plan planerar Utbildningsnämnden för ett ökat 
behov men hanterar detta genom lokalanpassningar i befintliga lokaler. Om 
Utbildningsnämnden ser ett ökat behov inom de kommande åren kommer 
detta att beskrivas i kommande plan och Lokalförsörjningsnämnden kan då 
agera utifrån detta. 
 

 Ungdomsrådet som ställer sig bakom förslaget eftersom många av 
ledamöterna går på Borås stads gymnasieskolor och upplever att det redan 
idag är trångt på skolorna, mer utrymme behövs. 

 
 Inkomna remissvar, se bilagor. 
  

2 

 
Kommunstyrelsen håller helt med i sakfrågan och kommer att följa 
befolkningsutveckling, prognostiserat antal gymnasieelever och därmed även behov 
av ny gymnasieskola nogsamt. Kommunstyrelsen anser dock att denna fråga ska 
hanteras i sedvanlig ordning. D.v.s. enligt den arbetsordning 
Lokalförsörjningsnämnden beskriver i sitt remissvar, vilket kan resultera i ett förslag 
att ingå i Borås stads investeringsbudget och beslutas av Kommunfullmäktige. 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen förklaras besvarad 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Malin Carlsson 
Kommunalråd 
 
   Magnus Widén 
   Ekonomichef 
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Kommunstyrelsen håller helt med i sakfrågan och kommer att följa 
befolkningsutveckling, prognostiserat antal gymnasieelever och därmed även behov 
av ny gymnasieskola nogsamt. Kommunstyrelsen anser dock att denna fråga ska 
hanteras i sedvanlig ordning. D.v.s. enligt den arbetsordning 
Lokalförsörjningsnämnden beskriver i sitt remissvar, vilket kan resultera i ett förslag 
att ingå i Borås stads investeringsbudget och beslutas av Kommunfullmäktige. 
 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
 
Motionen förklaras besvarad 
 
KOMMUNSTYRELSEN 
 
 
 
Malin Carlsson 
Kommunalråd 
 
   Magnus Widén 
   Ekonomichef 
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 REMISSVAR  

Sida 
1(2) 

Utbildningsnämnden 
Sirpa Heikkilä, 033-35 77 75 

2016-12-06 2016/UN0180 
 

 Kommunstyrelsen  
 

 

 
 

Motion om lokalisering av en ny gymnasie-
skola i Borås 
Kommunstyrelsens diarienummer: 2016/KS0687 
 
Nämndens beslut 
Utbildningsnämnden avstyrker motionen om lokalisering av en ny gymnasieskola i 
Borås. 
 
Nämndens yttrande i sammanfattning 
I motionen föreslås att Lokalförsörjningsnämnden ges av Kommunfullmäktige upp-
draget att ta fram ett förslag om behovet av och lokalisering av en ny gymnasieskola i 
Borås. 
 
Utbildningsnämndens bedömning för närvarande är att strategin avseende lokaler är 
att genom expansion utvidga kapaciteten på respektive skola. På sikt föreligger sanno-
likt behov av sådan utredning som föreslås för att svara på frågan hur ett framtida 
behov ska tillgodoses. 
 
Utbildningsnämndens avstyrker förslaget. 
 
Nämndens yttrande i sin helhet 
Kristdemokraterna föreslår i sin motion om lokalisering av en ny gymnasieskola i 
Borås att Kommunfullmäktige ska besluta att ett förslag om behovet och lokalisering 
av en ny gymnasieskola i Borås ska tas fram av Lokalförsörjningsnämnden.  
Bakgrunden till förslaget är Borås positiva befolkningsutveckling som väntas växa och 
det faktum, enligt motionärerna, att dagens gymnasieskolor är fyllda till bristnings-
gränsen samt flyktingtillströmning. Dessa faktorer innebär sammantaget att Borås 
behöver en ny gymnasieskola. 
 
Utbildningsnämndens bedömning för närvarande är att strategin avseende lokaler är 
att genom expansion utvidga kapaciteten på respektive skola. Detta mot bakgrund av 
att det redan finns ett uppdrag hos Lokalförsörjningsförvaltningen att utreda kapa-
citeten på Bäckängsgymnasiet. I Kommunstyrelsen budgetförslag 2017 till Kommun-
fullmäktige ligger investeringsobjekt för ombyggnation och utvidgning av Sven Erik-
sonsgymnasiet och Viskastrandsgymnasiet. I nuläget föreligger således inte behov av 
att utreda detta vidare. 
 
På sikt föreligger sannolikt behov av sådan utredning för att svara på frågan hur ett 
framtida behov ska tillgodoses. 
 
Utbildningsnämndens avstyrker förslaget. 
 
  

2 

Borås 2025 Ekologiskt perspektiv 
Ärendet bedöms inte medföra några ekologiska konsekvenser. 
 
Borås 2025 Ekonomiskt perspektiv 
Ärendet bedöms inte medföra några ekonomiska konsekvenser. 
 
Borås 2025 Socialt perspektiv 
Ärendet bedöms inte medföra några sociala konsekvenser. 
 
 
Reservation/protokollsanteckning/särskilt yttrande 
Ta bort rubriken om det inte finns några reservationer, protokollsanteckningar eller 
särskilda yttranden. 
 
UTBILDNINGSNÄMNDEN 
 
 
Helene Sandberg 
Ordförande 
 
  Anders Waldau 
  Utbildningschef 
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 REMISSVAR 1 (1) 
 
 Datum 2016-12-01 Dnr 
 
Handläggare 
Sakiba Ekic 
Ungdomsstrateg 
033-358202 

 
 
 
Motion: Lokalisering av en ny gymnasieskola i 

Borås
 
 
Ungdomsrådets beslut  
Borås Stads Ungdomsråd har tagit upp motionen om lokalisering av en ny 
gymnasieskola i Borås. Borås Stads Ungdomsråd ställer sig bakom förslaget. 
 
Ungdomsrådets yttrande  
I Ungdomsrådet sitter representanter från Borås 7-9 skolor, gymnasieskolor och 
fritidsgårdar. På stormöten deltar även representanter från stadsdelarnas 
ungdomsråd. De är oftast runt 20 personer. Syftet med ungdomsrådet är att 
ungdomar skall få mer inflytande i kommunen så att Borås Stad blir en bra stad 
för ungdomar att bo i. Ungdomsrådet skall kunna fånga upp ungdomsfrågor från 
hela kommunen, däremot vill Ungdomsrådet poängtera att de inte kan 
representera ALLA ungdomar i kommunen. 
 
Borås Stads Ungdomsråd har tagit upp motionen om lokalisering av en ny 
gymnasieskola i Borås. Borås Stads Ungdomsråd ställer sig bakom förslaget. 
Ungdomsrådet anser att förslaget är bra. Många av ledamöterna går på Borås 
Stads gymnasieskolor och upplever att det redan idag är trångt på skolorna, mer 
utrymme behövs. 
 
Ledamöterna tycker att det är viktigt att man utgår ifrån behovet och efterfrågan 
hos eleverna när man startar en ny gymnasieskola. Det är viktigt att den inte 
konkurrerar med de befintliga skolorna utan att den blir ett komplement. Det 
lyfts också fram att man upplever en stor efterfrågan på fler lärlingsprogram. 
Vidare tänker man att det är viktigt att beakta tänka på att placera en ny 
gymnasieskola centralt och tillgängligt för elever från alla orter och områden i 
Borås.  
 
Borås Stads Ungdomsråd ställer sig bakom förslaget 
 
 
Maja Landin 
Ordförande Borås Stads Ungdomsråd 
 
                                                                      Sakiba Ekic 
                                                                      Ungdomsstrateg 
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 REMISSVAR 

Sida 
1(1) 

Lokalförsörjningsnämnden 
David Alm, 033-35 76 72 

Datum 
2016-12-13 

Diarienummer 
2016LN0180  291 

 Kommunstyrelsen  
 

 

 
Motion om lokalisering av ny gymnasieskola 
Kommunstyrelsens diarienummer: 2016/KS0687 
 
Nämndens beslut 
Lokalförsörjningsnämnden beslutar att avstyrka motionen 
 
Nämndens yttrande i sammanfattning 
Varje år görs en Lokalresursplan där samtliga förvaltningar och nämnder beskriver sitt fram-
tida behov av kommunala fastigheter inom sina respektive områden. Nämnderna tar beslut i 
december månad och översänder beslutet till Lokalförsörjningsnämnden. Tjänstemän hos 
lokalförsörjningsförvaltningen ställer samman samtliga behov och analyserar olika lösningar 
ur en mängd olika aspekter fram till och med maj/juni nästkommande år. 
Om berörd nämnd ser ett behov av ytterligare gymnasieskola inom Borås kommer detta att 
beskrivas i den text som inom kort skickas till Lokalförsörjningsnämnden. I planen som är 
inskickad i dec 2015 nämns att Utbildningsnämnden planerar för ett ökat behov men hanterar 
detta genom lokalanpassningar i befintliga lokaler. Om Utbildningsnämnden ser ett ökat be-
hov inom de kommande åren kommer detta att beskrivas i kommande plan och Lokalför-
valtningsnämnden kan agera utifrån detta. 
 
Nämndens yttrande i sin helhet 
Varje år görs en Lokalresursplan där samtliga förvaltningar och nämnder beskriver sitt fram-
tida behov av kommunala fastigheter inom sina respektive områden. Nämnderna tar beslut i 
december månad och översänder beslutet till Lokalförsörjningsnämnden. Tjänstemän hos 
lokalförsörjningsförvaltningen ställer samman samtliga behov och analyserar olika lösningar 
ur en mängd olika aspekter fram till och med maj/juni nästkommande år. 
Om berörd nämnd ser ett behov av ytterligare gymnasieskola inom Borås kommer detta att 
beskrivas i den text som inom kort skickas till Lokalförsörjningsnämnden. I planen som är 
inskickad i dec 2015 nämns att Utbildningsnämnden planerar för ett ökat behov men hanterar 
detta genom lokalanpassningar i befintliga lokaler. Om Utbildningsnämnden ser ett ökat be-
hov inom de kommande åren kommer detta att beskrivas i kommande plan och Lokalför-
valtningsnämnden kan agera utifrån detta. 
 
Borås 2025 Ekologiskt perspektiv 
Ärendet bedöms inte innebära några ekologiska konsekvenser för Borås. 
 
Borås 2025 Ekonomiskt perspektiv 
Vid en höjning av taket påverkas Borås Stad positivt. 
 
Borås 2025 Socialt perspektiv 
Ärendet bedöms inte innebära några sociala konsekvenser för Borås. 
 
 
Lokalförsörjningsnämnden 
 
 
 
Mathias Duell 
Ordförande 
 
    Rune Henriksson 
    Förvaltningschef 
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MOTION  2016-10-20 
KRISTDEMOKRATERNA  KOMMUNFULLMÄKTIGE 

 

 
Motion om lokalisering av en ny gymnasieskola i Borås 
 
Befolkningsutvecklingen i Borås de kommande åren är positiv, och många väntas komma till 
vår vackra stad. I dagsläget ökar befolkningen med drygt 1000 personer varje år, något som 
väntas stiga. 
 
Ett område som påverkas mycket konkret av detta är utbildningssektorn. Förskolorna, 
grundskolorna och gymnasierna är fyllda till bristningsgränsen. Kapaciteten inom 
förskoleområdet byggs ut vilket är positivt. För grundskolornas del är beläggningsgraden 
varierande men även här behövs fler lokaler. 
 
Antalet gymnasieelever är i dag så stort att kommunens gymnasier inte kan ta emot fler 
studerande. Dessutom är flyktingsprognosen framöver osäker, vilket gör att en redan hög 
inflyttning kan öka ytterligare. Sammantaget blir slutsatsen - Borås behöver snarast en ny 
gymnasieskola för att kunna erbjuda alla ungdomar i staden en plats. 
 
 
Kristdemokraterna föreslår kommunfullmäktige besluta: 
Att ge Lokalförsörjningsnämnden i uppdrag att skyndsamt ta fram ett förslag om behovet av 
och lokalisering av en ny gymnasieskola i Borås. 
 
För Kristdemokraterna 
Falco Güldenpfennig 
Hans Gustavsson 
Ingela Hallgren 
Karl-Gustav Drotz 
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